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Rada Powiatu Nyskiego 
Sesja Rady Powiatu 

Protokół nr IX/2024 

IX Sesja w dniu 29 listopada 2024  

Obrady rozpoczęto 29 listopada 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:49 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 25 członków. 

Obecni: 

1. Jolanta Barska 

2. Czesław Biłobran 

3. Piotr Bobak 

4. Grażyna Bortniczuk 

5. Joanna Burska 

6. Joanna Czarnecka 

7. Jarosław Figiel 

8. Ewa Gruszka 

9. Piotr Janczar 

10. Tomasz Jazienicki 

11. Henryk Kamiński 

12. Jacek Kanarski 

13. Zbigniew Karnaś 

14. Artur Kloryga 

15. Danuta Korzeniowska 

16. Bożena Lewińska 

17. Agnieszka Miler 

18. Paweł Nakonieczny 

19. Teresa Nosal 

20. Daniel Palimąka 

21. Grzegorz Samborski 

22. Ireneusz Szafraniec 

23. Przemysław Tetłak 

24. Damian Wylężek 

25. Janusz Zapiór 

 

1. Sprawy organizacyjne, 

 

a) otwarcie posiedzenia, 
 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak otworzył IX sesję Rady Powiatu w Nysie. Przywitał radnych 
oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach. 

b) stwierdzenie kworum 

Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum 
niezbędne do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Członek Zarządu Maciej Krzysik w imieniu Zarządu Powiatu poprosił o zdjęcie z porządku 

sesji: 

-  punktu 2 „Wręczenie podziękowań za wieloletnią współpracę dla Pana Artura 

Grychowskiego” ze względu na to, że Pan Dyrektor jest nieobecny z powodów osobistych  

 

- i punktu 9 g  „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Młodzieżowej 

Rady Powiatu w Nysie i nadania statutu Młodzieżowej Radzie Powiatu w Nysie”. Wyjaśnił, 

że Zarząd chce przeprowadzić mocniejsze i głębsze konsultacje społeczne w tym zakresie. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
zmiana porządku sesji - zdjęcie z porządku pkt 2.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 

Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 

Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Jazienicki 
 

W wyniku głosowania Rada zdecydowała o zdjęciu pkt 2 z porządku sesji. 
 

Głosowano w sprawie: 
zmiana porządku obrad - zdjęcie z porządku obrad pkt 9g.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 

Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 

Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Jazienicki 
 

W wyniku głosowania Rada zdecydowała o zdjęciu pkt 9 g z porządku sesji.  
 

c) przyjęcie protokołu z V sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z V sesji,  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 

Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 

Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
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NIEOBECNI (1) 

Tomasz Jazienicki 
 

W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z V sesji.  
 

d) przyjęcie protokołu z VI sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z VI sesji,.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 

Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 

Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Jazienicki 
 

W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z VI sesji.  

e) przyjęcie protokołu z VII sesji, 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z VII sesji,  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 

Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 

Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Jazienicki 
 

W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z VII sesji.  

f) przyjęcie protokołu z VIII sesji. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z VIII sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Paweł 

Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 

Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Karnaś 

 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Jazienicki 

 

W wyniku głosowania Rada przyjęła protokół z V sesji.  

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 

 

Radna Joanna Burska poprosiła o dodatkowe informacje na temat podjętej przez Zarząd 

uchwały w sprawie: 

-  ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego z zakresu porządku  

i bezpieczeństwa publicznego w 2024 roku dotyczy wspierania organizacji i koordynacji 

działań informacyjno-edukacyjnych oraz innych inicjatyw i działań zmierzających do 

poprawy bezpieczeństwa przeciwpożarowego mieszkańców powiatu nyskiego (posiedzenie 

Zarządu z dnia 5.09.),  

- zmiany regulaminu organizacyjnego Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nysie 

(posiedzenie Zarządu 6.09),  

Następnie odniosła się do informacji w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na 

realizację w 2025 roku zadania publicznego w zakresie powierzenia prowadzenia 1 punktu 

nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji prawnej na terenie powiatu nyskiego w 

miejscowościach Nysa i Kamiennik, Głuchołazy Korfantów i Łambinowice. Spytała dlaczego 

nie uwzględniono Otmuchowa i Paczkowa (posiedzenie Zarządu z dnia 10.10).  

Starosta Daniel Palimąka wyjaśnił, że jeśli chodzi o organizację konkursu w ramach pożytku 

publicznego, zapowiedzieliśmy jasno, że będziemy chcieli, aby organizacje pozarządowe,  

w tym organizacje zajmujące się bezpieczeństwem, mogły mieć konkursy dedykowane na 

wsparcie ich działalności, przedsięwzięć, zakupów. To co udało nam się w roku poprzednim, 

no nie byliśmy kreatorami poprzedniego budżetu na ten rok, więc mogliśmy wygospodarować 

pieniądze na pilotaż, który był skierowany właśnie do takich organizacji, przede wszystkim 

Ochotniczych Straży Pożarnych Jednak niestety stało się tak, że powódź wywróciła nam tryb 

naboru, później myśleliśmy o tym, żeby ponowić ten konkurs, ale byłby bardzo krótki czas do 

końca roku na realizację i rozliczenie przedsięwzięć, dlatego też odstąpiliśmy od tego 

działania w tym bieżącym roku, natomiast w roku przyszłym proponujemy na te działania  

100.000 zł dla organizacji, które będą zajmować się bezpieczeństwem i to w ramach 

konkursów otwartych posiłkując się ustawą o pożytku publicznym. 

Odnośnie pytania dotyczącego nieodpłatnych porad prawnych oznajmił, że nie ma takiej 

gminy, która byłaby tego pozbawiona. Konstrukcja ustawy jest taka, że oddaje część 



 

 

5 

 

organizacji punktów nieodpłatnej pomocy prawnej dla organizacji pozarządowych i wtedy my 

ogłaszamy konkurs i zabezpieczamy to w takiej formule. Natomiast pozostałą część, która nie 

jest wymieniona tutaj, delegują radcy prawni i tak było od lat. Taka organizacja w tym trybie 

była od kiedy ta ustawa funkcjonuje i nie jest pominięta żadna gmina. Akurat tutaj mówimy  

o tym odcinku, który dotyczy nas jako samorządu powiatowego i my musimy w tych 

placówkach zorganizować poprzez stowarzyszenia natomiast w pozostałych będą 

bezpośrednio delegowane przez izby radcowskie i adwokackie.  

Wicestarosta – Jolanta Barska odpowiadając na pytanie dotyczące zmiany regulaminu 

organizacyjnego Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie wyjaśniła, że ta zmiana była 

związana z tym, że z końcem sierpnia Pani Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie złożyła wniosek o przejście na emeryturę. W związku z tym miała 3 miesięczny 

okres wypowiedzenia, który zakończył się w dniu 29 listopada. Natomiast 3 miesięczny okres 

wypowiedzenia niestety zbiegł się z chorobą Pani Dyrektor i jej nieobecnością  

w pracy.  Więc żeby zapewnić ciągłość pracy i funkcjonowania w Powiatowym Centrum 

Pomocy Rodzinie gdzie było sformułowane, że Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie 

kieruje dyrektor, który może być zastępowany przez zastępcę dyrektora, którego nie ma  

w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie bądź kierownika działu organizacyjnego, której 

również nie ma ze względu na długotrwałe chorobowe dopisaliśmy, że dyrektor może być 

zastępowany przez kierownika działu do spraw niepełnosprawności, który zastępował Panią 

dyrektor i aktualnie pełni obowiązki dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

Radny Paweł Nakonieczny zwrócił uwagę, że na jednym z ostatnich posiedzeń Zarządu 

powołano komisję do spraw weryfikacji wniosków o stypendia lekarskie. Rada Powiatu 

podejmowała niedawno taką uchwałę. Radny spytał czy są już wnioski o stypendia, a jeśli tak 

to ile i ewentualnie jakich specjalizacji dotyczą.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że precyzyjna informacja zostanie pokazana w najbliższych 

dniach, dlatego że czekamy jeszcze na ewentualne wnioski składane drogą pocztową. 

Natomiast może zapewnić, że takie wnioski są. Nie były one jeszcze otwierane  

i weryfikowane. Nie ma niebezpieczeństwa, że planowane na ten rok środki nie będą 

zrealizowane. Specjalizacje na pewno muszą być te, które były dla nas deficytowe, więc to 

wymóg formalny przy składaniu wniosków.  

Radny Damian Wylężyk spytał czy w związku ze spotkaniem jakie miało miejsce  

z przedstawicielami Ministerstwa w sprawie planów powstania szpitala zapadły jakieś 

decyzje. 

Starosta Daniel Palimąka odparł, że może powiedzieć o tym co udało nam się wypracować. 

Natomiast niektóre rzeczy zanim będą dopięte, to nie chciałby o nich mówić w szczegółach. 

Jest to materia bardzo skomplikowana. Nie jest to kwestia tylko wybudowania jakiegoś tam 

budynku. To wszystko musi być spójne z wieloma działaniami placówek. Musi też być 

nowym spojrzeniem na ochronę zdrowia w całym powiecie. Bardzo istotne z punktu widzenia 

właśnie ochrony zdrowia w całym powiecie jest to, aby w ramach odbudowy to 

przedsięwzięcie było swoistym biznesplanem na zbudowanie silnej ochrony zdrowia nie tylko 

dla powiatu nyskiego, nie tylko dla powiatów ościennych, ale dla naprawdę dużej populacji. 

Dlatego też właśnie w miniony wtorek była Pani Wiceminister Katarzyna Kacperczyk wraz 

ze swoimi dyrektorami departamentów z Ministerstwa Zdrowia. którzy w to przedsięwzięcie 

już się bardzo mocno zaangażowali. Był też Prezes Narodowego Funduszu Zdrowia Pan Filip 

Nowak, ale także Pani Dyrektor i jej Zastępca Oddziału Opolskiego NFZ. Dyskusja na temat 
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budowy nowego obiektu w ramach odbudowy po powodzi, bo tak też to trzeba nazwać, musi 

być wykonana w określonym trybie i w określonym czasie. Dlatego też każde uchybienie, 

zawahanie czasowe może narazić nas na jakieś perturbacje. Chcielibyśmy tego bardzo 

uniknąć, dlatego praca, którą w tej chwili wykonujemy jest takim preludium do prac 

zasadniczych, które nastąpią lada chwila. Wiemy doskonale, że plan zagospodarowania 

przestrzennego zmienia się od kilku do kilkunastu miesięcy. I to było największe zagrożenie, 

było podkreślam, bo Pan Prezydent Andrzej Duda podpisał w środę czy w poniedziałek, 

ustawę powodziową 2.0, w której -  mówię to z pełną świadomością i z pełną otwartością, 

dzięki Ministrowi Tomaszowi Siemoniakowi i Ministrowi M. Kierwińskiemu, 

wiceministrowi Jarosowi, bo 3 ministerstwa tak naprawdę musiały ze sobą współpracować, 

znalazł się zapis, który mówi, że jednostki, instytucje celu publicznego, nie będą musiały tego 

trybu zmiany planu zagospodarowania przechodzić. Oczywiście instytucje celu publicznego 

na terenach popowodziowych, nie gdzieś tam na Mazowszu, w Wielkopolsce, tylko akurat  

w powiatach objętych klęską żywiołową. I jedynym tak naprawdę formalnym postępowaniem 

w tej sprawie jest złożenie przez Zarząd Powiatu, co nastąpi w przyszłym tygodniu, do 

Burmistrza właściwego, a właściwym jest tutaj Burmistrz Nysy, wniosku o przygotowanie 

planu odbudowy na te przedsięwzięcia. Burmistrz, tak szacujemy, w ciągu dwóch, 

maksymalnie trzech tygodniach powinien być gotowy przedłożyć to Radzie Miejskiej. I tym 

zamykamy zmiany, można powiedzieć planu zagospodarowania przestrzennego. I chcę 

powiedzieć tutaj Państwu w tym miejscu, że to dotyczyć będzie również drugiego obiektu, 

który będzie budowany, a mianowicie strażnicy. Jest tutaj z nami Pan Generał Paweł Kielar, 

jest Komendant Paweł Gotkowski, którzy w punkcie, kiedy będziemy w budżecie, opowiedzą 

Państwu o tym przedsięwzięciu, ale pomimo tego myśmy wcześniej nie wiedzieli, że taka 

ustawa będzie, złożyliśmy w normalnym trybie wniosek o zmianę planu zagospodarowania 

przestrzennego do Burmistrza i Rady Miejskiej. Natomiast w tym momencie skorzystamy  

z tego i w tym planie odbudowy chcemy, aby te dwa obiekty się znalazły i aby w tym 

przyspieszonym trybie można było mówić już w styczniu o przygotowywaniu na te tereny 

dokumentacji. I tutaj pewnie wielu z Państwa czeka, żeby zadać pytanie, a nie można gdzie 

indziej? A czy to jest dobre miejsce? A czy to, aby nie ma lepszych? No takich głosów będzie 

dużo. Natomiast jeśli Państwo chcecie zostawić w centrum miasta czy na terenach gdzieś 

nieopodal centrum miasta takiej placówki, która ma się tylko rozbudowywać 6 ha to w tym co 

chcemy zrobić to jest optymalnie, a może nawet za mało. Może trzeba będzie szukać dookoła. 

I jeśli Państwo tylko odrobinę macie pojęcia o tym jak ciągi komunikacyjne w Nysie 

wyglądają i jeżeli słyszałem o lokalizacji możliwej na poligonie. Państwo chcecie zrobić 

kataklizm dla mieszkańców Jędrzychowa, Podzamcza, Słowiańskiej, no bo niestety to będzie 

powodowało wzmożony ruch właśnie w tych miejscach. Poza tym to nie jest szpital nyski 

miejski, to jest szpital ponadpowiatowy. Więc z logistycznego punktu widzenia i ta komisja to 

stwierdziła będąc tutaj, nie ma lepszego miejsca niż ulica Otmuchowska. Poza tym, jeśli 

państwo populistycznie chcecie mówić, że osoby starsze będą miały utrudnione dojście, 

dojazd. Ja nie wiem, jeżeli ktoś jest chory, nie może chodzić, to nie idzie do tego szpitala, 

tylko go się wiezie. Albo ktoś z bliskich, albo specjalistycznym pojazdem. Jeśli Państwo 

chcecie argumentować, że to powinno być jak najbliżej, żeby właśnie móc być może 

spacerkiem sobie dojść do szpitala, to jeśli ktoś z miasta będzie chciał dojechać i nie będzie 

miał go ktoś zawieść, to na pewno linia komunikacyjna przy organizacji wspólnej z Panem 

Burmistrzem jest możliwa z centrum miasta, która będzie podobnie jak pomiędzy VENDO 

PARKIEM a dworcem jeździć. Natomiast jakby to zostawiając na marginesie, mówię co 

dalej. Otóż ustaliliśmy jedno, że to przedsięwzięcie będzie realizowane. I plany ambitne 

rządu, bo chcę powiedzieć jasno, będzie to finansowana inwestycja z pieniędzy, z budżetu 

Państwa, z pieniędzy rządowych, dokładnie rzecz ujmując z rezerwy popowodziowej, która 

powstała. I szczęście nasze w tym całym nieszczęściu jest takie, że nie ma innych placówek, 
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które mogą z tego skorzystać. Więc dlatego ta pula pieniędzy. Oczywiście jeszcze czeka nas 

parę spraw formalnych, żebyśmy powiedzieli, że mamy to na pewno na piśmie, ale nad tym 

pracujemy. Drodzy Państwo, powódź była 2 miesiące temu. Decyzja pierwotna Pani Ministry 

Leszczyny zapadła 7 tygodni temu. Więc nawet nie możecie wymagać dzisiaj, żebym ja 

Państwu dzisiaj powiedział jak będzie wyglądał szpital, jakie dokładnie będą oddziały, bo nad 

tym wszystkim pracujemy. W najbliższą środę u Pani dyrektor Cyganiuk będzie spotkanie, po 

którym ja Państwu, zresztą nie tylko Państwu, bo ja będę chciał pojechać do Głuchołaz na 

sesję Rady Miejskiej w Nysie i zaprezentować to, co my na Zarządzie wypracujemy. Ja nie 

będę niczego, drodzy Państwo, ani ukrywał, ani przed Państwem chował. Ja chcę, żebyśmy to 

realizowali wspólnie. Chciałbym, żebyście Państwo byli uczestnikiem tego wielkiego 

przedsięwzięcia, które może uporządkować nam ochronę zdrowia na lata. Mówiąc o ochronie 

zdrowia, która się będzie spinać ekonomicznie w powiecie, która będzie na nowoczesnych 

budynkach z nowoczesnym sprzętem na miarę połowy XXI wieku. Ja drodzy Państwo będę 

zapraszał Państwa, każdego z Was na różnym poziomie tej pracy do współpracy. Jednego 

czego nie chcę i proszę Was o to, nie używajcie populizmu i nie kopcie dołków pod tym 

przedsięwzięciem. Jeśli macie argumenty to mówcie, ale niech to będą argumenty poparte 

analizami, poparte faktami, a nie takie tam od pstryk, żeby włożyć coś tam w szprychy. 

Drodzy Państwo dzisiaj jaka jest sytuacja? Sytuacja jest taka, że w środę będziemy 

rozmawiać o tym po raz pierwszy, jakie będą mogły być oddziały w Nysie, jakie  

w Głuchołazach, W jakiej formule współpracy będzie musiało to funkcjonować? Trzeba 

mówić o współpracy ze szpitalem MSW. Drodzy Państwo, powiedzmy sobie jasno, my za 

płotem mamy sąsiada, który ma pół kontraktu tego co my, co najmniej na dwóch oddziałach. 

Jest przychylność ze strony MSW, Pana Ministra Tomasza Siemoniaka i Dyrektorów 

Departamentu Zdrowia MSW, abyśmy to wszystko wyprostowali. Drodzy Państwo, biorąc 

pod uwagę krótką dygresję odnośnie Głuchołaz, o tym trzeba jasno powiedzieć. Przez ostatnie 

lata nie zrobiono nic w Głuchołazach, co by mogło dać jakiś impuls. Robiono wszystko, żeby 

Głuchołazy przetrwały. Tylko to przetrwanie może się skończyć tak, że za dwa lata nie będzie 

nic. Czy Państwo wiecie, że jest bardzo zagrożona chociażby psychiatria, dlatego że dwoje 

lekarzy złożyło wypowiedzenia? Ja czynię starania, żeby, drodzy Państwo, kolokwialnie rzecz 

ujmując, pożyczyć lekarzy na rok, żeby to przetrwało. Tylko działanie na przetrwanie to jest 

zwijanie tego przedsiębiorstwa. Jeżeli my czegoś nie zrobimy w ciągu dwóch lat  

i paradoksalnie ta cała przykra sprawa nas nie tylko dopinguje, ale też daje nam narzędzia do 

tego, abyśmy zrobili i uporządkowali ochronę zdrowia w całym powiecie. I zapewniam Was, 

że to się stanie. To się stanie i w styczniu 2028 roku będziemy zupełnie inaczej, w innej 

sytuacji, będziemy o czymś innym rozmawiać i chcę, żebyśmy wszyscy, drodzy Państwo, jak 

tu siedzimy, byli matkami i ojcami tego sukcesu. I teraz gdzie jesteśmy? Otóż Oprócz tego 

spotkania środowego nastąpiło już kolejny krok milowy, który musiał być pokonany. Wiecie, 

bądź być może nie wszyscy, ale jest coś takiego jak Plan Transformacji w Ochronie Zdrowia, 

który przyjęty do końca grudnia nie będzie mógł być zmieniany do końca 2027 roku. I co się 

stało? Nasze przedsięwzięcie zostało już wpisane do planu transformacji. To, co nie znajdzie 

się w planie transformacji do końca grudnia podpisanym przez rząd, przyjętym przez rząd, nie 

będzie mogło być realizowane. Nasze przedsięwzięcie jest tam już ujęte, czyli kolejny krok 

formalny został pokonany. Najistotniejszym formalnym krokiem, który ma się wydarzyć na 

przełomie roku, to jest tzw. plan inwestycyjny, który ma być przyjęty przez Radę Ministrów. 

Ten plan inwestycyjny musi zawierać analizę, taką swoistą analizę SWOT, która jest w tej 

chwili w początkach przygotowania i w momencie, kiedy Pani Minister Leszczyna będzie na 

to gotowa, złoży to na posiedzeniu Rządu, natomiast nie będzie to później niż w styczniu, 

dlatego że to znowu mamy ten tryb czasowy, który chcemy zamknąć do końca 2027 roku.  

To jest bardzo ambitne przedsięwzięcie. My musimy znaleźć taką technologię, która nam 

pozwoli w tym czasie to wybudować. Najprawdopodobniej na styczniowej sesji będzie tu 



 

 

8 

 

Pani Minister Zdrowia, która Państwu sama przekaże pewne informacje. Więc tych parę 

kroków formalnych jest przed nami. Teraz pracujemy nad tą analizą. Musimy też skupić się 

nad tym, co może tutaj być. Drodzy Państwo, ja nie chcę Państwu mówić o możliwościach, 

bo wiecie Państwo, jak u nas wygląda dzisiaj chociażby oddział ginekologiczno-położniczy. 

Taki, że wymaga natychmiastowego praktycznie remontu, bo się tam, przykro jest patrzeć.  

Po drugie, jeśli w powiecie nyskim, obywateli powiatu nyskiego rodzi się około 900 osób 

rocznie, a z tego tylko 400 rodzi w Nysie, to jakichś powodów jest kilka. Z tym też trzeba 

będzie skończyć, te wojny pomiędzy lekarzami. I to będzie ten czas, kiedy to skończymy. 

ostateczny koniec 2027 roku. I mamy szansę stworzyć oddział, chociażby ginekologiczno-

położniczy, który będzie oddziaływał nie tylko na powiat nyski i nie będzie się rodziło  

w przypadku, kiedy 900 obywateli przyjdzie na świat, to w naszym szpitalu powinno się 

rodzić 1500 dzieci. Czyli powinny się rodzić spoza powiatu i spoza województwa. Mówię to 

z pełną świadomością i do tego powinniśmy dążyć wszyscy. I jaka perspektywa? W tej 

chwili, jeżeli w przyszłym tygodniu dostaniemy pierwsze analizy, w kolejnym następne, 

będziemy przed świętami gotowi do tego, aby zderzyć to wszystko z naszą dyrekcją obu 

szpitali, z naszymi, konsultacje z naszymi lekarzami. Powołamy zespół roboczy, którym będą 

przede wszystkim fachowcy i urzędnicy. Natomiast chciałbym też, żebyśmy powołali komitet 

honorowy do sprawy budowy szpitala. Chciałbym, żeby duża część z Państwa, oczywiście też 

z opozycji w tym komitecie się znalazła. To wszystko drodzy Państwo przed nami. Ja się  

z tego powodu bardzo cieszę, że w tym całym źle, które się wydarzyło mamy taką 

przeogromną szansę. Ta szansa jest na wyciągnięcie ręki i proszę was, bądźcie wszyscy 

strażnikami tego przedsięwzięcia i nie pozwólmy tego przedsięwzięcia nikomu wysypać. To 

będzie wasze, nasze przedsięwzięcie, które epokowo może zmienić obraz ochrony zdrowia 

całego powiatu. Proszę was, że będąc politykiem z krwi i kości, żebyśmy tego tematu akurat, 

tak ważnego dla mieszkańców powiatu nyskiego, postarali się nie traktować politycznie. Być 

może długa odpowiedź, szanowny kolego, ale na tyle, na ile dzisiaj mogłem powiedzieć, to 

odpowiedziałem. 

Radna Joanna Burska stwierdziła, że w trakcie wystąpienia Starosty radni opozycji poczuli się 

nieswojo, bo Starosta mówiąc o „rzucaniu kłody” patrzył w ich stronę. Tymczasem wszyscy  

z PiS są za tym, aby  wybudować nowy szpital. Dodała, że jedynym jej pytaniem na 

posiedzeniu komisji było to, czy to jest bezpieczne miejsce w pobliżu byłego wysypiska 

śmieci.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że ubolewa nad tym, że tak to zostało odebrane. Zaznaczył, 

ze mówił to z przestrogą dla nas wszystkich, że są tematy, co do których możemy mieć różne 

zdania. Czasami trzeba zacisnąć zęby i powiedzieć no dobrze, nie, to ja muszę pomóc i to jest 

ten moment. Dodał, że cieszy się bardzo z tej deklaracji. Jeszcze raz zaznaczył, że jego 

wypowiedź nie była skierowana do nikogo personalnie ani do żadnej grupy. Chciał, aby to 

wybrzmiało, że jeżeli są osoby z zewnątrz Rady, które mają takie pomysły, to my sobie tutaj 

w Radzie nie pozwolimy na to, żeby takie przedsięwzięcia zostały zaniechane. 

Radny Damian Wylężyk, oznajmił, że o perspektywie czy planie budowy szpitala gdzieś na 

poligonie to się od teraz od Starosty dowiedział, więc nie było tutaj żadnego tematu odnośnie 

poligonu.  

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak odnosząc się następnie do kalendarium spotkań Starosty 

(załącznik nr 3)  stwierdził, że jest ono imponujące. Tych spotkań faktycznie jest dużo i widać 

dynamikę działań. W tym kalendarium Starosta wspomina o spotkaniach z Burmistrzem 
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Głuchołaz, Paczkowa, natomiast trochę brakuje mu informacji o spotkaniach z Burmistrzem 

Nysy.  

Radny Piotr Janczar oznajmił, że z racji tego, że zajmuje się sportem interesuje go spotkanie 

Starosty z Wiceministrem - Piotrem Borysem. W związku z tym chciałby spytać czy 

odbudowa obiektów sportowych dotyczy, tych których właścicielem jest Starostwo 

Powiatowe, czy również boisk sportowych, których właścicielami są gminy, tam gdzie grają 

LZS-y, bo tych boiks było bardzo dużo zalanych i czy tym ludziom ktoś pomoże, czy była 

taka inwentaryzacja. 

Starosta Daniel Palimąka - jeśli chodzi o odbudowę w ramach funduszy popowodziowych  

w Ministerstwie Sportu to powiatowych obiektów sportowych, które ucierpiały nie mamy 

zbyt wiele. Jeśli chodzi o naszą salę gimnastyczną, to zgłosiliśmy to do Ministerstwa 

Edukacji. I co jest bardzo istotne, wygląda na to, że całe 9 mln zł, w związku ze stratami  

w edukacji, dostaniemy już na początku roku. Dlatego to powie przy kreowaniu budżetu, że 

ten budżet w przyszłym roku będziemy nowelizować wielokrotnie. Jeśli chodzi o te sportowe 

obiekty, to gminy są zobowiązane do tego, żeby te wszystkie stadiony LZS, które ucierpiały 

zgłaszać poprzez aplikację a później wysłać wnioski do ministerstwa. W ministerstwie trwa 

nabór, który jest bezterminowy w tym względzie. Jeśli będą potrzebne pieniądze,  

a się wyczerpie pula, to te pieniądze będą tam „dosypane”. Mało tego, na mój wniosek 

osobisty Pan Minister Borys poczynił takie starania, że oprócz tych typowo sportowych 

obiektów są dopisane też tam obiekty parkowe. Jest to Ministerstwo Sportu i Turystyki, więc 

park w Nysie, park w Głuchołazach też mogą akurat do tego działania aplikować. To jest rola 

wójtów burmistrzów, aby to zrobić. Jeśli Pan tutaj jako działacz LZS-owski i PZN-owski 

będzie widział potrzebę, żebyśmy w czymś pomogli jakiemuś klubowi, tak, żeby znaleźć 

„furtkę”, to jak najbardziej to zrobimy. 

Radny Damian Wylężek zwrócił uwagę, że Zarząd przyjął informację na temat realizacji 

zadań statutowych w Zespole Szkół i Placówek Artystycznych. Spytał czego to dotyczy.  

Wicestarosta Jolanta Barska wyjaśniła, że Komisja Edukacji prosiła o to, żeby przedkładać 

informację dotyczącą wszystkich szkół i sukcesywnie jest to robione. Natomiast tak to zostało 

zorganizowane, że najpierw taka informacja jest przedłożona do Zarządu, który ją przyjmuje, 

a potem jest kierowana do Komisji.  

3. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady i jego zastępców 

 

Przewodniczący Rady Piotr Bobak poinformował, że:  

- w dniach 2 października,  15 października, 8 listopada i 21 listopada uczestniczył  

w spotkaniach z Panem Starostą.  Na części tych spotkań był obecny Burmistrz Nysy Pan 

Kordian Kolbiarz oraz Wiceburmistrz Pani Elwira Ślimak i Wiceburmistrz Marek Rymarz. 

Rozmawiano o różnych sprawach bieżących. Kontakt jest bardzo dobry. Często dzwonimy do 

siebie, spotykamy się i omawiamy ważne sprawy, m.in. sprawę budowy szpitala w Nysie, 

budowy nowej remizy PPSP w Nysie, kwestie odrolnienia terenów, które mogłyby być 

przeznaczone pod przyszłe tereny inwestycyjne,  

- w dniach 4 października, 22 października i 20 listopada spotkał się z mieszkańcami 

Pakosławic w sprawie dotyczącej rozgraniczenia nieruchomości, 
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-  w dniu 7 października spotkał się z Marszałkiem, Starostą oraz Burmistrzem Nysy. Na 

spotkaniu rozmawiano o odrolnieniu terenów w okolicach strefy Radzikowice, Goświnowice. 

Są tereny rolnicze, które można przeznaczyć pod rozwój przemysłu. Są poczynione wstępne 

rozmowy z inwestorem, który chciałby lokować zakład. Natomiast trzeba przeprowadzić 

procedurę odrolnienia. Teren jest w pełni uzbrojony więc to jest korzystna lokalizacja i teren 

ten właśnie związany ze strefą ekonomiczną mógłby się w przyszłości rozwijać i mogłyby 

powstawać miejsca pracy dla mieszkańców Nysy i okolicznych gmin. Pan Marszałek 

zadeklarował wsparcie w tej sprawie. Pomoc również zadeklarował członkowie Zarządu 

Województwa Pan Antoni Konopka oraz Robert Węgrzyn. W tej sprawie również Powiatowa 

Rada Zatrudnienia podjęła pozytywną opinię. Niestety Opolska Izba Rolnicza nieustannie 

blokuje ten proces, co jest niezrozumiałe.  

- w dniu 10 października spotkał się z Komendantem PSP Pawłem Gotkowskim. Rozmowa 

dotyczyła współpracy z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi, różnych spraw bieżących. Na 

tym spotkaniu był również obecny Prezes Gminnego Związku OSP, Pan Sebastian Jankowicz.  

- w dniu 22 października spotkał się ze Starostą oraz Komendantem Wojewódzkiej Straży 

Pożarnej. Poruszony został temat związany z budową nowej remizy. 

- w dniu 28 października wspólnie ze Starostą wizytowali w Warszawie w Ministerstwie 

Spraw Wewnętrznych i Administracji gdzie z Ministrem Tomaszem Siemoniakiem 

rozmawiali o różnych sprawach dotyczących Powiatu jak i Gminy Nysa. Pan Minister 

zadeklarował wszelkie możliwe wsparcie w realizowanych zadaniach.  

- w dniu 15 listopada wziął udział w sesji Młodzieżowej Rady Gminy Nysa.  

- w dniu 7 listopada uczestniczył natomiast w sesji Rady Seniorów.  

- wspólnie ze Starostą i członkami Zarządu Powiatu w dniu 11 listopada uczestniczył  

w uroczystej mszy świętej w nyskiej Bazylice i w obchodach Święta Niepodległości w Nysie. 

Pod pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego została złożona symboliczna wiązanka 

kwiatów upamiętniająca to wydarzenie.  

- w dniu 18 listopada spotkał się z mieszkańcem Kępnicy w sprawie osypującej się skarpy 

przy drodze powiatowej. Sprawa nie jest wymagająca i ma nadzieję, że uda się ja załatwić.  

Wiceprzewodniczący Rady - Jacek Kanarski oznajmił, że w dniu 30 października 

uczestniczył w sesji Rady Miejskiej w Głuchołazach, gdzie bardzo szeroko omawiano sprawy 

związane z powodzią i jej następstwami. W sesji uczestniczył także członek Zarządu  

M. Krzysik, który szczegółowo przekazał informacje odnośnie bieżących spraw, które radni 

zgłaszali, które były bardzo trudne na tamten moment. W większości z nich te sprawy już są 

uporządkowane.  

W dniu 27 listopada uczestniczył w kolejnej sesji Rady Miejskiej w Głuchołazach, gdzie 

również dominowały tematy powodziowe, ale przede wszystkim też zabezpieczenie potrzeb 

mieszkańców Gminy Głuchołazy, a także całego powiatu odnośnie potrzeb zdrowotnych. 

Była też ważna informacja, czyli pewne dementi Zarządu Powiatu odnośnie przyszłości 

Zespołu Szkół Zawodowych. Będziemy chcieli wspierać i rozwijać tę szkołę o kolejne 

kierunki w przyszłym roku. Ponadto przekazał informację o tym, że powstaje Rada 
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Młodzieżowa. Informacja ta spotkała się z dużym zainteresowaniem. Udzielił również 

odpowiedzi na pytania radnych. 

Kontynuując oznajmił, że praktycznie na każdej sesji Rady Miejskiej w Głuchołazach jest Pan 

Starosta lub przedstawiciel Zarządu, za co chciałby podziękować. To pokazuje pewną zmianę 

i też to, jakie jest podejście obecnego Zarządu w kwestii gminy Głuchołazy.  

W dalszej kolejności poinformował, że z jego inicjatywy w dniu 21 października odbyło się 

spotkanie z przedsiębiorcami z gminy Głuchołazy. Zainteresowanie przerosło oczekiwania, 

bo nie wszyscy mogli się zmieścić w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. Gościem tego 

spotkania był m.in. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy oraz przedstawiciel Fundacji 

Rozwoju Śląska Opolskiego. Było to spotkanie merytoryczne, bardzo istotne, jeśli chodzi na 

tamten moment o pewne wsparcie, na które ci przedsiębiorcy mogą liczyć.  

Kontynuując dodał, że jest umówiony z Ministrem M. Kierwińskim, bo są jeszcze pewne 

kwestie, które należałoby dopracować, jeśli chodzi o tą pomoc dla przedsiębiorców i pewne 

rzeczy, które na roboczo powstają i pewne trudności, które ma nadzieję  uda się rozwiązać.  

Oznajmił ponadto, że na bieżąco spotyka się z Burmistrzem Głuchołaz w sprawach 

związanych głównie z inwestycjami z odbudową popowodziową.  

 

4. Interpelacje i zapytania radnych, 

 

Radna Bożena Lewińska zgłosiła interpelację w sprawie: 

- remontu drogi Wierzbie – Sowin (załącznik nr 4). 

 - ujęcia w budżecie na 2025 r. remontu drogi nr DP 1522 Łambinowice – Sowin (załącznik 

nr 5) 

Następnie skierowała zapytanie do Dyrektora ZOZ w Nysie, czy i kiedy zamierza zmienić 

organizację SOR-u, bo to, co w tej chwili jest, to ani nie zapewnia intymności pacjentom, ani 

komfortu minimalnego pracy dla personelu.  

Radny Paweł Nakonieczny przypomniał, że na wcześniejszych sesjach rozmawiano  

w sprawie apeli, które podejmowaliśmy na sesji w dniu 13 września, dotyczących budowy 

zbiorników i połączeń kolejowych. Poprosił o przesłanie wszystkich odpowiedzi, których 

jednak nie otrzymał. W związku z tym chciałby zapytać czy jakieś odpowiedzi wpłynęły. 

Starosta D. Palimąka odparł, że odpowiedzi są zbierane, ponawiamy prośby, a niektóre 

dostaliśmy takie, że apel został przekazany na przykład gdzieś dalej. 

Radny Paweł Nakonieczny spytał czy gdzieś z Ministerstwa Infrastruktury albo od kogoś 

faktycznie takiego kompetentnego w udzieleniu takiej rzetelnej odpowiedzi coś już mamy. 

Czy to są odpowiedzi na zasadzie „Kancelaria Prezydenta RP przekazała do Ministerstwa 

Infrastruktury.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że jeżeli chodzi o apele powodziowe, to mamy jeden,  

w którym konkretnie jest zapisane, że oczywiście są to ważne przedsięwzięcia.  
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Radny Paweł Nakonieczny zwrócił uwagę, że podejmowaliśmy apel jednogłośnie jako cała 

Rada, więc chciałby, żeby to nie było tylko tak, że my się spotykamy na sesji, porozmawiamy 

o tym apelu i to zostaje samo sobie. Chciałby, żeby te tematy faktycznie istotne dla Powiatu 

były pociągnięte. Jeżeli odpowiedzi będą niesatysfakcjonujące, to oczekiwałby, że Pan 

Przewodniczący doprowadzi do sytuacji takiej, że będziemy te apele ponawiać jako Rada 

Powiatu, aby osiągnąć cel, który sobie zamierzyliśmy. Nie sam apel dla apelu, tylko apel dla 

osiągnięcia celów.  

W dalszej kolejności radny spytał czy podjęto działania ze strony Zarządu odnośnie zajęć 

dodatkowych dla uczniów, którzy w związku z powodzią nie mieli zajęć.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że rozmawiał osobiście z dyrektorami placówek 

oświatowych i powiedzieli, że jeżeli tylko są zgłoszone potrzeby lub oni zauważają, że takie 

potrzeby występują, to zajęcia dodatkowe prowadzą dla uczniów.  

W dalszej kolejności Starosta stwierdził, że w większości pytania radnego Pawła 

Nakoniecznego dotyczą spraw, które były przedmiotem interpelacji. W związku z tym warto 

abyśmy się wszyscy zastanowili nad wprowadzeniem takiego punktu na sesję „analiza 

odpowiedzi na interpelacje” i wtedy w tym punkcie możemy sobie rozwijać temat. Zaznaczył, 

że ze strony Zarządu nie widzi problemu, aby coś takiego miało miejsce. Wtedy nie będzie 

nikomu nic umykało, a my też możemy dopowiedzieć co się dalej dzieje.  

Radny Paweł Nakonieczny zgłosił następujące interpelację: 

1) Na podstawie art. 21 ust. 9 ustawy o samorządzie powiatowym wnoszę udzielenie 

informacji o planach zarządu i podjętych działaniach zmierzających do przywrócenia do 

użytkowania parkingu podziemnego w Nysie przy ulicy Piastowskiej.  

 

2) Wnoszę o udzielenie informacji i przedstawienie danych dotyczących mienia powiatu, 

które ucierpiało podczas powodzi. Tutaj chciałbym uzyskać informacje na temat nazwy  

i lokalizacji tego majątku, wysokości oszacowanych szkód oraz planowanych działań 

zmierzających do odbudowy lub informacji o zaniechaniu takich działań zmierzających 

do odbudowy.  

 

3) Trzecia interpelacja dotyczy świadczenia pomocy prawnej, która jest realizowana przez 

Powiat jako zadanie zlecone przez Ministerstwo Sprawiedliwości w zakresie pomocy 

udzielonej mieszkańcom powiatu w sporach z ubezpieczycielami lub instytucjami po 

powodzi w zakresie uzyskiwania przez nich odszkodowań. Czy taka pomoc została 

udzielona po powodzi, a jeżeli tak, to ile osób dotyczyła i mieszkańców jakich gmin 

naszego powiatu?  

Radna Joanna Burska zgłosiła interpelacje w sprawie : 

1) ilości osób zatrudnionych i etatów w Starostwie i jednostkach powiatowych (załącznik 

nr 6) 

2) uruchomienia apteki działającej w godzinach nocnych i dni świąteczne na obszarze 

powiatu nyskiego (załącznik nr 7) 

3) zadań inwestycyjnych planowanych do realizacji w 2025 r. w których dofinansowanie 

ze środków zewnętrznych wynosi poniżej 80% (załącznik nr 8),  
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4) stanu powiatowego magazynu przeciwpowodziowego na dzień udzielenia niniejszej 

odpowiedzi (załącznik nr 9), 

5) zamierzeń Zarządu Powiatu w zakresie gospodarowania w 2025 r. środkami 

przeznaczonymi na promocję Powiatu (załącznik nr 10), 

6) powołania w Nysie biura paszportowego Wydziału Zamiejscowego Opolskiego 

Oddziału Wojewódzkiego (załącznik nr 11)  

7) ilości złożonych wniosków o przyznanie stypendium dla studentów kierunków 

lekarskich (załącznik nr 12), 

Radny Przemysław Tetłak złożył interpelacje w sprawie: 

1) udzielenia kompleksowej informacji na temat wielkości strat w infrastrukturze 

drogowej, mostowej itd. po wrześniowej powodzi na mieniu powiatowym wraz  

z harmonogramem remontów, priorytetami zakładanymi przez Zarząd itd. 

(załącznik nr 13) 

2) przebudowy skrzyżowania ulic Sienkiewicza, Jagiellońskiej i Kopernika w Paczkowie 

(załącznik nr 14), 

3) wymiany pieca w Zespole Szkół w Paczkowie (załącznik nr 15), 

Starosta – Daniel Palimąka odpowiadając na interpelację dotyczącą wymiany pieca oznajmił, 

że wystąpiono o ekspertyzę i w oparciu o nią będą podejmowane działania.  

Jeśli chodzi o przebudowę skrzyżowania Starosta przypomniał, że to poprzedni Zarząd zrobił 

taki a nie inny projekt i rozpoczął to przedsięwzięcie. Obecny Zarząd to przedsięwzięcie tak 

skończy, natomiast chciałby zapewnić, że zgodnie z tym, co Komisja Bezpieczeństwa Ruchu 

Drogowego oceniła, zostanie to zmienione w przyszłości. Zapewne będzie dobrze. Sygnał 

radnego P. Tetłaka był właściwym momentem i została tam wysłana Komisja 

Bezpieczeństwa. Będziemy czynić starania, żeby problemów tam krótko mówiąc przy tym nie 

było.  

Radny P. Tetłak stwierdził, że nie chciałby wnikać w to, kto jest odpowiedzialny za taki stan 

rzeczy, bo nie o to chodzi. Chciałby, żeby na terenie miasta funkcjonowało dobrze 

skomunikowane skrzyżowanie. Dodał, że cieszy się z deklaracji Starosty i prosi jeszcze  

o informację jakie były ustalenia komisji drogownictwa, bo z punktu widzenia jego  

i mieszkańców jest to dosyć istotne.  

Radny Zbigniew Karnaś zgłosił interpelację dotycząca planów remontu nawierzchni na 

drodze powiatowej Radzikowice – Biechów oraz w m. Nowaki (załącznik nr 16)  

Grzegorz Samborski poprosił Starostę oraz Zarząd o złożenie wniosku do Marszałka 

Województwa Opolskiego - Szymona Ogłazy, aby zabezpieczył w 2025 r. środki  na budowę 

ronda na skrzyżowaniu ulic Chełmońskiego i  Mieczysława I przy stacji Orlen. Dodał, że  

z tego co mu wiadomo jest gotowa dokumentacja na to zadanie. Dodał także, że rondo 

usprawniłoby ruch w tym miejscu.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że czeka nas rozmowa z Marszałkiem o tym, które ronda 

szybciej, bo tak naprawdę będziemy potrzebować nowe rondo koło szpitala, koło straży 

pożarnej i również to rondo, o którym radny wspomniał jest na uwadze. Także Pan Marszałek 

zadeklarował, że oczywiście w tych przedsięwzięciach wszystkich nam pomoże. Szczegóły 

lada moment.  
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5. Przedstawienie projektu budżetu Powiatu Nyskiego na 2025 r. oraz wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2025-2041, 

a) prezentacja projektu budżetu i wieloletniej prognozy finansowej na lata 2025-2041 

(załącznik nr 17), 

Komendant Wojewódzki PSP w Opolu - Generał Paweł Kielar przedstawił i omówił plany 

dotyczące budowy nowej remizy Komendy Powiatowej PSP w Nysie (prezentacja stanowi 

załącznik nr 18), 

Starosta Daniel Palimąka zabierając głos bardzo pozytywnie ocenił współpracę z Generałem 

P. Kielarem. Podkreślił, że to, co w tej chwili robimy jest przełomem dla pracy strażaków. 

Praca strażaków, jak było widać w ostatnich miesiącach, jest dla nas niezwykle ważna. 

Dlatego powinna się odbywać w optymalnych warunkach  i do tego wszyscy dążymy.  

W dalszej kolejności Starosta wyraził podziękowania dla Generała P. Kielara za wkład  

i doprowadzenie do tego stanu, w którym jesteśmy i jednocześnie pogratulował awansu.  

Oznajmił następnie, że wspólnie z Gen. P. Kielarem podjęli decyzje, że przy współudziale  

i współpracy z Panem Burmistrzem Kordianem Kolbiarzem zostanie zorganizowane w Nysie 

Wojewódzkie Święto Straży Pożarnej, po to, by uhonorować pracę strażaków, którzy 

pomagali nam i pomagają często narażając za nas życie.  

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak stwierdził, że cieszy się z tego, że budowa nowej remizy 

Państwowej Straży Pożarnej będzie realizowana w Nysie, bo poprawi to bezpieczeństwo nie 

tylko mieszkańców Nysy, ale też mieszkańców całego powiatu nyskiego. Lokalizacja jest  

o tyle bezpieczna, że jest odporna na zagrożenia powodziowe, co warto podkreślić. Wyraził 

też przekonanie, że wszystkie instytucje, które są zaangażowane w ten projekt będą ten 

projekt wspierać, bo to już się dzieje. Wsparcie wyraził m.in. Burmistrz Nysy jak i Rada 

Miejska w Nysie też będzie to wspierać. Dodał, że mimo tych ułatwień ustawowych  

w zakresie postanowień miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, to i tak  

Rada Miejska w Nysie będzie musiała podjąć stosowną uchwałę co do zapisów tego planu.  

Starosta Daniel Palimąka przystępując do omówienia projektu budżetu oznajmił, że jest to 

budżet przełomowy. Po pierwsze dlatego, że opiera się na zupełnie nowych założeniach  

i przepisach, które Rząd dla samorządów przyjął. To zmienia konstrukcję, ale też sposób 

przychodów, sposób wydatkowania. Pewne zapisy mówiące o subwencji XY znikają  

i mówimy o innym trybie wydatkowania pieniędzy. Tej głównej subwencji, o której tyle 

zawsze mówimy i której zawsze będziemy mówić, czyli oświatowej, już nie ma. Trochę inny 

tryb wydatkowania pieniędzy na edukację. Czy to dobrze, czy to źle? Czas pewnie pokaże. Na 

pewno jest inaczej i będzie inaczej. Co stanowi jeszcze o takiej przełomowości tego budżetu? 

Otóż prócz tych wszystkich elementów, które nowe weszły w życie, mamy też sytuację, kiedy 

w końcu, drodzy Państwo, będziemy mogli przyjmować pieniądze europejskie. To też jest 

preludium do tego, abyśmy byli gotowi z dokumentacjami z pomysłami i również z wkładami 

własnymi. Dlatego ten budżet przygotowuje nas do długofalowej działalności inwestycyjnej, 

chociażby o przedsięwzięciach, które nas czekają, te przeogromne, jak budowa strażnicy, 

która jest pewna i budowa szpitala. To wszystko pozwala nam na przygotowanie nie tylko 

struktury, ale również tego kto ma to robić? Kim my mamy pracować? My potrzebujemy 

ludzi merytorycznie przygotowanych, aby te inwestycje się ziściły. W większości takie 

zasoby posiadamy. Jednak biorąc pod uwagę fakt na ilość przedsięwzięć, które mamy,  

a mianowicie na sprawy związane z działaniami popowodziowymi, tą całą odbudową, która 

nas czeka i rozpocznie się na dobre właśnie w przyszłym roku, przygotowywanie 
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dokumentacji, przygotowywanie inwentaryzacji, planowanie przedsięwzięć, a później 

realizacja i rozliczanie, to wszystko powoduje, że trzeba mieć, kim to robić. Każdy ma 

określone możliwości nie tylko emocjonalne, ale również fizyczne. Dlatego z pełnym 

przekonaniem mówię, że jeśli Państwo myślicie, czy zatrudnienie jest optymalne, czy może 

zwiększamy w pewnych aspektach, tak, zwiększamy. Został nam jeden drogowiec na etacie. 

Kiedy myśmy z Czesławem odchodzili, było ich trójka. Wydział Inwestycji dzisiaj tak 

naprawdę inżynieryjne zdolności posiada tylko sam Pan Naczelnik, bo Pani, która dobrze się 

w tym trybie poruszała jest na urlopie z bardzo miłego względu. Także Drodzy Państwo 

będzie wzrost zatrudnień wcale to nie jest tajemnica. Tam, gdzie tego będziemy potrzebować. 

Potrzebujemy drogowca, potrzebujemy inżynierów, potrzebujemy inwestycji. Będą też 

zmiany zapewne strukturalne, o których państwa będziemy informować, bo taki jest wymóg 

chwili. To są szczegóły. Natomiast przy tym wstępie powiem jeszcze, że bardzo was 

wszystkich proszę o konstruktywną dyskusję. Ja nie przejdę obojętnie wobec żadnego 

Państwa spostrzeżenia. Ja nie przejdę obojętnie wobec żadnego państwa pomysłu. Ja zawsze 

pochylę się nad państwa prośbami. Nie wszystkie można zrealizować, to od razu mówię, ale 

na pewno nad niektórymi możemy się zastanowić i poszukać innej drogi dotarcia. Natomiast 

proszę, abyśmy przygotowując ten budżet, dzisiaj mając pierwsze czytanie, abyście Państwo 

właśnie przez najbliższe dni, tygodnie składali swoje uwagi. Chcę tylko przypomnieć też, że 

tryb zgłaszania swoich własnych wniosków do budżetu dla radnych jest do 30 września, więc 

ten tryb Państwo wyczerpaliście nie składając żadnego wniosku w tym trybie, który jest 

przewidziany ustawowo. Więc ja proszę Was teraz oddając Wam jakby z racji tego, że 

chociażby była powódź, że Państwo byliście też zajęci innymi rzeczami, proszę składajcie  

w najbliższych dniach, tygodniach swoje uwagi, nad którymi się pochylimy. I drodzy 

Państwo, oddając już głos Pani Skarbnik, która na początku powie o konstrukcji i dlaczego 

taka, a nie inna i jakie do tego są założenia, to chcę powiedzieć, że chcę, abyście mieli 

świadomość, ja nie stoję przed Wami, ja stoję obok Was w kreowaniu tego budżetu. I chcę, 

abyśmy przygotowali taki budżet, który będzie przełomowy, którego nie będziemy żałować.  

I jedno jest pewne, drodzy państwo, my go będziemy kilkanaście razy, jeśli nie kilkadziesiąt 

razy nowelizować w przyszłym roku. żebyście mieli świadomość. To będzie wprowadzanie 

pieniędzy na odbudowę po powodzi, to będzie wprowadzanie wszelkich działań na 

inwestycje, na dotacje, które nas czekają autentycznie w przyszłym roku.  

Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz - Jeszcze tylko wracając do tego trybu, 

rzeczywiście ten pierwszy etap polegał na tym, że Państwo do 30 września, tak jak wszyscy, 

składacie wnioski. Kolejnym etapem, gdzie Państwo możecie opinie i jakieś wnioski zgłosić, 

to jest etap opiniowania projektu budżetu i to się dzieje, ostatnia komisja jest w poniedziałek  

i kolejnym etapem, na sesji budżetowej też takie prawo radni mają. A przystępując do 

omawiania projektu budżetu. Na przyszły rok zaplanowano dochody budżetu w kwocie 

255.400.000 zł. Są one większe od projektu budżetu, bo do tego będziemy w prezentacji się 

odnosić, do tych wielkości z projektu budżetu. Wiadomo, że w ciągu roku ten budżet on dość 

istotnie się zmienia bo pozyskujemy dodatkowe środki ale na ten etap do projektu budżetu 

kwota dochodów jest większa o 21. 000.000 zł głównie z tytułu udziału w podatkach i to jest 

ten tytuł, który najbardziej wzrasta w przyszłym roku jeżeli chodzi o przychody.  

W przychodach mamy 12.000.000 zł kredytu, w pozostałym zakresie jest spłata pożyczki od 

ZOZ-ów, bo to musimy planować, chociaż tak nie spodziewamy się tak bardzo, że ZOZ-y 

będą spłacać, natomiast w pozostałym zakresie to jest nadwyżka, czyli to są te zadania 

zazwyczaj rolowane z jednego roku na drugi, bo też przepisy na to pozwalają, że te 

niewykonane części w wieloletnich umowach mogą być realizowane w latach następnych. 

Budżet po stronie wydatków to kwota 270.500.000 zł. Te wydatki są większe o 29.500.000 zł, 

one przede wszystkim rosną w wydatkach na wynagrodzenia, bo prawie 20.000.000 zł, w tym 
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są te podwyżki, które nie były na etapie projektu budżetu dla nauczycieli, a wynosiły 30%, to 

są oczywiście podwyżki, które są zaplanowane na rok przyszły dla pracowników wszystkich 

jednostek organizacyjnych powiatu. W rozchodach mamy wyłącznie raty z tytułu kredytów 

zaciągniętych, odsetki są w wydatkach bieżących, one nie są w rozchodach. Ponieważ  

w sposób istotny przebudowuje się rzeczywiście dochody powiatu, to w trzech slajdach 

przedstawię Państwu tylko te wyniki wynikające z reformy, a ma to duży wpływ, ponieważ 

udziały w dochodach i subwencje stanowią 77% wszystkich dochodów powiatu. Dlatego to 

jest dość istotne, żeby teraz dobrze się wczytać w te ustawy i próbować rzeczywiście 

racjonalnie korzystać z tych zmienionych przepisów. Najistotniejsza zmiana, która jest 

jednocześnie bardzo korzystna dla samorządów, bo uniezależnia budżety od zmian na 

szczeblu centralnym. Do tej pory mieliśmy udziały od wpływów w podatkach. Teraz będzie 

oczywiście kwota mniejsza, ale od udziałów w dochodach podatników. Czyli jeżeli na 

szczeblu centralnym będą zapadały decyzje o obniżeniu progów, o zwiększeniu kwot 

wolnych, o ulgach, one będą niezależne dla nas. Czyli my zawsze będziemy mieć ten udział 

od dochodów podatników, tych pierwotnych brutto, a nie od podatków, jakie podatnicy płacą. 

Udziały w podatku dochodowym od osób prawnych też będą w kwocie 1,7. Tam dochodzi, 

czego nie było wcześniej, na przykład karta podatkowa czy tego typu dochody, więc nam te 

dochody, one nie są tak istotne jak udziały w dochodach podatników, natomiast też mają dość 

duże znaczenie. Nie będzie od przyszłego roku tych trzech subwencji, czyli oświatowej, 

wyrównawczej i równoważącej, będzie jedna subwencja ogólna i to ona będzie naliczana 

tylko dla tych jednostek, jeżeli ich potrzeby będą większe niż zysk z reformy. I pokażę 

Państwu tutaj na przykładzie, jak my mamy te potrzeby skalkulowane i bardzo króciutko 

opowiem po jednym zdaniu o każdej z tych potrzeb. Potrzebę wyrównawczą mają 

zabezpieczone samorządy, których dochód na jednego mieszkańca jest mniejszy niż te 100%, 

czyli ta średnia dla wszystkich samorządów. My taką subwencję dostajemy. Ona była 

pierwotnie, w ogóle jeszcze 2 miesiące przed reformą, nie mieliśmy uzupełniającej, tylko 

mieliśmy ponad 30.000.000 zł wyrównawczej. Teraz jest to rozdzielone na dwie potrzeby. 

Subwencja oświatowa i to, co się zmieniło, bo ona jest taka lekko porównywalna do 

subwencji oświatowej, natomiast i ona zabezpiecza liczbę dzieci i wynagrodzenia, ale jest 

korygowana o stopień zamożności danego samorządu, czyli im bardziej zamożny jest 

samorząd, tym będzie miał minimalnie korygowaną subwencję oświatową. Nie jest to jakaś 

duża korekta, tym niemniej bogate samorządy rzeczywiście będą mieć dużo większe wydatki 

na oświatę niż potrzeby oświatowe. Potrzeba rozwojowa premiuje samorządy, które wydają 

dużo środków na inwestycje z własnych dochodów i z kredytów. My mamy małą tą potrzebę 

rozwojową, ponieważ my mieliśmy w ostatnich dwóch latach bardzo mały udział swoich 

środków, bo myśmy dostawali pieniądze na te zadania, które były finansowane w 95, w 98%, 

więc ten nasz wkład własny był mały, nawet to świadczy o tym, że w tym roku nie mieliśmy 

żadnego kredytu. ponieważ inwestycje finansowaliśmy środkami zewnętrznymi. Potrzeba 

ekologiczna jest niewielka, tu rzeczywiście premiowane są jednostki, które mają parki 

narodowe na swoim obszarze. My dostaliśmy za tą część Natura 2000, która przede 

wszystkim w gminie Głuchołazy występuje i to jest ta malutka część. Potrzeby uzupełniające 

są bardzo enigmatycznie wyjaśnione w ustawie, a w opracowaniach to niemalże w ogóle  

i ustawa nawet mówi, że na 2025 to będzie tak liczone, czyli ona będzie jakby korygowana co 

roku jak ona się liczy i to było fajnie jak myśmy mieli zerową, bo byliśmy niezależni, 

natomiast nie wiemy co w latach następnych się będzie działo i jak będzie definicja tej 

uzupełniającej. Tak bardzo enigmatycznie jest to napisane, że ustalana w odpowiedniej 

kwocie potrzeb uzupełniających, więc tak no tak właściwie to ustawodawca nie znamy tego 

środka co brał pod uwagę. I tutaj Państwu dla przykładu powiem, ponieważ bardzo duże 

znaczenie przy tej reformie ma poziom zamożności, ten wskaźnik zamożności 

poszczególnych samorządów. On ma istotne przełożenie właśnie na te wszystkie potrzeby, 
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zwłaszcza na subwencje. Z jednej strony te samorządy, które są bogate, mają bardzo duże 

dochody w podatnikach, bo to przede wszystkim przesądza, natomiast wtedy mają mniej 

subwencji, ale tak naprawdę jakby najwięcej zyskują też, bo premiowane są, można 

powiedzieć, bogate samorządy, choćby tą subwencją rozwojową. My jesteśmy tak bogaci, jak 

bogate są nasze gminy, więc my, ponieważ gmina Nysa jest największa i ponieważ ma jako 

jedyna powyżej 100% dochód na jednego mieszkańca i na pewno z tego tytułu nie dostaje 

subwencji wyrównawczej, a my właśnie mamy 85,6 to też jest nieźle. No bardzo zamożna jest 

gmina Skoroszyce, prawie że 99% tej średniej, gmina Łambinowice 84, gmina Pakosławice 

83, co właśnie nawet Panu Wójtowi gratulowałam, bo jest wysoko w rankingu w środku, 

gmina Głuchołazy 82. Co prawda nie widać tego dlatego, że mieszkańców jest mało, ale też 

inne są jakby wydatki na infrastrukturę w samorządzie wiejskim, a inne w miejskim. Kolejna 

jest Gmina Paczków. No i trzy ostatnie samorządy te najmniej zamożne to Kamiennik, 

Korfantów i Otmuchów. Otmuchów rzeczywiście widać, że to jest rzeczywiście samorząd, 

który może się borykać z problemami, bo 63% to jest rzeczywiście bardzo niski wskaźnik. 

Jeżeli chodzi, udziały w podatkach dochodowych, tutaj przebudowała się struktura tych 

dochodów, ponieważ udziały w podatkach są o 76 milionów zł większe niż w budżecie tego 

roku, a procentowo myśmy mieli dwadzieścia parę procent jakby w ogóle ogółem  

w dochodach, a teraz mamy 43,67. Natomiast subwencje stanowiły 50% dochodów budżetu. 

Teraz ten udział zmalał do 27,77, a w sumie subwencje są o 50.000.000 zł mniejsze, więc 

zupełnie uległa przebudowaniu. No i oczywiście też premiowane będą te samorządy, które 

będą dbały o miejsca pracy, o to, żeby ten poziom wynagrodzeń był na tyle, na ile oczywiście 

samorządy mogą to robić. I tutaj Państwo macie jaką sinusoidą były udziały w podatkach, jak 

bardzo się umęczyliśmy po wprowadzeniu Polskiego Ładu właśnie z podatkami, że nigdy nie 

wiedzieliśmy ile tych podatków będzie, ponieważ one były uzupełniane w ciągu roku i ciągle 

nie wiedzieliśmy czy będą uzupełnione, o ile będą uzupełnione i tak widzimy w 23.26,  

w 24.35, więc to była taka niewiadoma i to bardzo utrudniało planowanie budżetu, ale też 

widzimy jaka była różnica tutaj na końcu to ostatnie zdanie, różnica między tymi latami  

w sumie razem dla podatków i subwencji, no to widzimy na przykład między 23 a 24 aż o 37, 

teraz jest 10, było 12, więc to rzeczywiście była taka trochę trudność w planowaniu jak te 

zadania finansować, bo nie wiadomo było ile tych dochodów będzie, a one były dość istotne.  

Starosta Daniel Palimąka - jeśli chodzi o strukturę wydatków bieżących zgodnie z nowymi 

wytycznymi one są pogrupowane właśnie jak Państwo widzicie. Jeśli chodzi o wynagrodzenia 

i składki od nich naliczane Pani Skarbnik raczyła zaznaczyć, że na dzień planowania budżetu 

na rok 2024 jeszcze nie wiadomo było jak będą wyglądały wypłaty dla nauczycieli, dlatego 

poprzedni Zarząd tego nie kalkulował. My musimy już to wpisać z założeniem również 

wzrostu inflacyjnego tego roku. Oczywiście planowane są też podwyżki zarówno w Urzędzie 

Pracy, PCPR, jak i Starostwie. Jeśli chodzi o Starostwo, zaplanowane są na poziomie około 

5%, więc to nie jest coś, co mogłoby budzić jakiekolwiek kontrowersje. Wydatki związane  

z realizacją zadań statutowych tutaj jest wzrost około 8 milionów zł. Dotacje planujemy 

wzrost w stosunku do obecnego roku około 5 milionów zł. Natomiast wiemy, że tych dotacji 

będzie o wiele więcej z uwagi na chociażby powódź, więc one będą wielomilionowe to 

wszystko będzie nowelizowane. Obsługa długu publicznego zakładamy, że w roku przyszłym 

będzie około 5,4 mln zł. Ja chcę tylko Państwu zobrazować, jeżeli Państwo mówicie, że dług, 

no to jest dużo, to jest bardzo dużo na obsługę naszego zadłużenia. W roku obecnym jest to 7 

milionów złotych, więc schodzimy z tego o 2 mln zł mniej. Chcę tylko przypomnieć, że 

ostatni rok, kiedy Czesław Biłobran był Starostą, to obsługa długo była 700.000 zł roczna. To 

nie jest kwestia dochodów. To jest kwestia oczywiście też elementów niezależnych. Tu nikt 

nikogo absolutnie o nic nie obarcza, no bo to jest kwestia polityki pieniężnej naszego 

Państwa.  
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Wicestarosta – Jolanta Barska - Zadania z zakresu oświaty. Wydatki na 2025 rok są 

zaplanowane na kwotę 119.621.224 zł. Z budżetu Państwa na potrzeby oświatowe otrzymamy 

kwotę 104.466.686 zł. Natomiast dochody oświatowe mamy zaplanowane na kwotę 

4.800.770 zł, w związku z tym dopłata z budżetu Powiatu do oświaty to kwota  

10.276.955 zł. W tej dopłacie jest również kwota, którą wydamy, czy zaplanowaliśmy na 

remont toalet w Zespole Szkół Technicznych. Więc to jest inwestycja i taka dopłata na 

zadania bieżące to jest 10.117.205 zł. Jest to kwota jak widzimy znacznie większa niż  

w 2024 r. Mamy w tym roku taką sytuację że przyjęliśmy do klas pierwszych, bo to niestety 

taka sytuacja jest, znacznie mniej uczniów niż w latach poprzednich, co wynika z tej 

likwidacji szkół gimnazjalnych. Do szkół przyjęliśmy 614 uczniów, także liczba uczniów  

w naszych placówkach oświatowych znacznie się zmniejszyła. Mamy o 272 uczniów  

w szkołach mniej. W tej kwocie która jest przeznaczona na potrzeby oświatowe znajduje się 

również podwyżka dla nauczycieli zaplanowana na rok 2025 ale ta podwyżka w tej kwocie 

jest 4,1% natomiast 0,9% otrzymamy jeszcze w ciągu roku.  

Starosta D Palimąka - Jeśli chodzi drogi powiatowe widzicie Państwo prawie 25.000.000 zł 

przeznaczone na drogi powiatowe. Chcę powiedzieć jasno tu nie ma odbudowy dróg, które są 

po powodzi. To jest wszystko, co nas czeka i tak naprawdę chyba do poniedziałku będzie 

decyzja, czy będziemy składać wnioski bezpośrednio do Ministerstwa Finansów na 

odbudowę, czy do Ministerstwa Infrastruktury. My jesteśmy z inwentaryzacją  

i z wprowadzaniem do aplikacji praktycznie gotowi, pomimo tego, że mieliśmy tych zadań. 

kilkadziesiąt, to inwentaryzacja jest poczyniona. Natomiast za chwilę będziemy składać 

wnioski, jak będziemy wiedzieć do kogo, do którego ministerstwa i wtedy na pewno to 

wszystko zacznie przyrastać. Tutaj w tych zestawieniach majątkowych mamy zadania, które 

są realizowane przy współudziale pieniędzy rządowych, szczególnie 50 na 50. Będziemy 

realizować zadanie, które podpisaliśmy umowę w roku bieżącym na Kubice – Mańkowice. 

Będziemy też realizować zadanie, zgodnie z sugestią części radnych, które wynika  

z posiadanych dokumentacji, a mianowicie dokończenie przedsięwzięcia, które jest od 

miejscowości Starowice w kierunku Lipnik. To jest zadanie, które jeszcze tą dokumentację 

posiada. I również przymierzamy się, jeśli dostaniemy wsparcie z Ministerstwa Infrastruktury, 

będziemy składać wniosek na zadanie związane z odrestaurowaniem mostu w Karłowicach 

Małych. Jeśli tego nie zrobimy w najbliższych latach, to będziemy musieli go zamknąć.  

To mówię też otwartym tekstem. Mamy w zakupie usług remontowych i zakupie usług 

pozostałych kwestie związane z nawierzchniami i chodnikami, bez wymieniania zadań 

dokładnych na obecnym etapie. No i mamy też pieniądze, które są do administrowania 

Zakładu Utrzymania Dróg.  

Wydatki administracji publicznej. Tutaj jeśli Państwo zobaczycie to te wzrosty jeśli są to 

wynikają z kwestii wynagrodzeń, z kwestii wzrostu cen energii, wzrostu cen wszelakich czyli 

także z inflacji. To są te, które wszystkie mieszczą się we wskaźnikach podobnych jak  

w reszcie Starostw, więc nie widzę tutaj jakiś novum, które mielibyśmy wprowadzać. 

Bezpieczeństwo publiczne. Tutaj właśnie Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej 

w Nysie 22 mln zł. Tu jesteśmy tylko przekaźnikiem tak naprawdę tylko pieniędzy, które 

dostajemy z Rządu na funkcjonowanie Państwowej Straży Pożarnej. Nagrody z okazji Dnia 

Strażaka, nagrody z okazji Dnia Policji, Fundusz Wsparcia Policji 150 tys. zł na pojazd, 

budowa strzelnicy powiatowej. Już Państwu mówię z czego to wynika, a mianowicie 

będziemy składać, to jest zapewnione tak naprawdę pieniądze na dokumentację 

przedsięwzięcia, bo będziemy starali się o wsparcie z Ministerstwa Obrony Narodowej  

w zakresie tej strzelnicy, a mówimy tu o strzelnicy w okolicy miejscowości Regulice. Ta 

strzelnica ma na tyle dobre usadowienie, a także możliwości, które powinniśmy wykorzystać, 
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że będzie mogła posłużyć Wojskom Obrony Terytorialnej. To był w ogóle jeden z takich 

warunków brzegowych, żebyśmy wzięli na siebie to przedsięwzięcie i powiem szczerze, że  

z miłą chęcią. Dlaczego? Dlatego, że Wojsko, gdyby chciało budować typowo strzelnicę 

wojskową pewnie nie znalazłoby lokalizacji w okolicy Nysy, bo to są pewne wymogi, które 

muszą być pod względem odległości, ukształtowania terenu i tym podobne typowo wojskowe 

strzelnice. Natomiast my zrobimy strzelnicę, która będzie powiatową strzelnicą. Oczywiście 

wojsko będzie korzystało. Ustalimy, czy to będą 2 dni w tygodniu dla wojska, czy to będą 3 

dni w tygodniu dla wojska, ale pozostałe dni to chcemy, żeby to było z korzyścią dla 

mieszkańców powiatu nyskiego, służb pozostałych typu policja. Więc takie przedsięwzięcie 

mamy zaplanowane. Mamy pół miliona złotych na dokumentację dla Państwowej Straży 

Pożarnej na obiekt, o którym wspominał kilkanaście minut temu Pan Generał. Oczywiście 

mamy pieniądze zabezpieczone w jakiejś części na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. 

Miejmy nadzieję, że już nas nie będą dotykać. No i pozostałe wydatki na bezpieczeństwo 

publiczne i rozpoczęcie wdrażania nowej ustawy o obronie cywilnej, która właśnie wchodzi  

w życie 155.000 zł.  

Wicestarosta Jolanta Barska - Na pomoc społeczną wydamy w przyszłym roku 24.300.000 zł, 

ale będzie to podzielone na 2 działy, ponieważ będą to wydatki na pomoc społeczną czyli 

domy pomocy społecznej, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Dotacja z budżetu Państwa 

to kwota 4.430.876 zł. Z własnych dochodów uzyskamy kwotę 4.468.000 zł. Są to te środki, 

które nam wpłacą mieszkańcy Domów Pomocy Społecznej. Z własnych środków do tego 

działu będziemy musieli dopłacić ponad 3 mln zł i jest to kwota porównywalna  

z tegoroczną dopłatą do Domów Pomocy Społecznej i Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie. Natomiast jeżeli chodzi o kolejny duży dział, są wydatki na rodziny zastępcze  

i zaplanowaliśmy kwotę 12.369.629 zł. Tutaj mamy dosyć duży wzrost i ten wzrost jest 

spowodowany przede wszystkim tym, że zwiększyły się kwoty stawki wynagrodzeń za 

prowadzenie rodzin zastępczych zawodowych, rodzinnych domów dziecka i rodzin 

„pogotowijnych”, działających na naszym terenie. Zwiększyły się również stawki utrzymania 

dzieci w rodzinach zastępczych i to powoduje ten wzrost o 1.300.000 zł, ponieważ w tym 

roku dopłacimy do działań w zakresie pieczy zastępczej 7.672.650 zł. Niepokojący jest stały 

wzrost dzieci umieszczanych w pieczy zastępczej. Nie jesteśmy nawet w stanie umieścić 

wszystkich dzieci w rodzinach zastępczych na terenie powiatu nyskiego i mamy 34 dzieci 

poza powiatem nyskim w rodzinach i dwoje dzieci w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych również poza powiatem. Także tutaj mamy łącznie około 3 miliony wzrostu 

środków na wydatki w stosunku do roku ubiegłego. 

Członek Zarządu Maciej Krzysik - W ramach wydatków Powiatowego Urzędu Pracy 

zaplanowano kwotę ponad 6,5 mln zł, w tym dochody, które uzyska Powiatowy Urząd Pracy 

to jest 600.000 zł dotacji z Funduszu Pracy, wypracowane dochody własne na poziomie 

270.000 zł i środki europejskie przeznaczone na projekty europejskie 31.943 zł. Natomiast 

finansowanie zadań z zakresu Powiatowego Urzędu Pracy ze środków powiatu wynosi 

5.638.142 zł i to zwiększenie, które tutaj jest wynika przede wszystkim ze wzrostu 

wynagrodzeń, które zarówno poprzedni Zarząd jak i my planujemy na przyszły rok na 

poziomie około 4%. Natomiast w tym miejscu warto zwrócić uwagę,  

że Powiatowy Urząd Pracy to nie tylko bezrobotni, ale przede wszystkim wsparcie 

przedsiębiorców, zwłaszcza obecnie poszkodowanych przez powódź. Chciałbym Państwu 

radnym w tym miejscu przedstawić jak to wygląda w Powiatowym Urzędzie Pracy w Nysie. 

Na chwilę obecną pracownicy mają złożone 104 wnioski o wsparcie powodziowe. 

Rozpatrzonych pozytywnie na dzisiaj jest 81. Jest 65 podpisanych umów i do dzisiaj już 

pracownicy Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie wypłacili ponad 1.000.000 zł 
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przedsiębiorcom z powiatu nyskiego. Na przyszły tydzień te planowane wypłaty będą już na 

poziomie 8.000.000 zł, natomiast do końca roku to będzie niemal 52 miliony złotych na 

podstawie tych wniosków które już zostały złożone. Z racji tego że to wsparcie jest roczne 

więc ci pracodawcy poszkodowani przez powódź będą mogli składać ponownie na początku 

roku wnioski i jeśli Powiatowy Urząd Pracy rozpatrzyłby maksymalnie na 12 miesięcy tak jak 

przewiduje ustawa powodziowa to dofinansowanie, to jest kwota na przyszły rok około 

250.000.000 zł dla przedsiębiorców poszkodowanych przez powódź w powiecie nyskim. 

Warto tutaj też wskazać, że Urząd Pracy realizuje też wydatki pozabudżetowo. To są projekty 

europejskie w ramach Funduszy Europejskich dla opolskiego i programy w ramach Funduszu 

Pracy. To jest dodatkowe 14.000.000 zł wsparcia zarówno dla osób bezrobotnych jak  

i przedsiębiorców z terenu powiatu nyskiego. Dodatkowo przedsiębiorcy i tutaj między 

innymi nasz Szpital Powiatowy z tego bardzo dobrze korzysta. Krajowy Fundusz 

Szkoleniowy to jest blisko 800.000 zł. Ja w tym miejscu chylę czoło przed Panem 

Dyrektorem i pracownikami Powiatowego Urzędu Pracy w Nysie za wręcz tytaniczną pracę 

związaną ze wsparciem przedsiębiorców przy wnioskach powodziowych. 

Wicestarosta Jolanta Barska - Działania z zakresu kultury i sportu. Tutaj wydatki 

zaplanowaliśmy na kwotę 3.381.936 zł i jest to kwota około 700.000 zł więcej aniżeli  

w roku 2024 i zaraz powiem z czego ten wzrost wynika. Jeżeli chodzi o dotacje dla instytucji 

kultury, mamy tutaj muzeum, mamy 2.730.000 zł. Mamy wzrost o 537.000 zł z czego 

100.000 zł to jest remont rzeźb na kościele Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny  

i realizacją projektu o nazwie projekt Magia Portretu. Jeżeli chodzi o dotacje na 

funkcjonowanie Biblioteki Powiatowej to jest 25.000 zł i jest to taka kwota jaka była w 2024 

roku. Zwiększyliśmy natomiast o 50.000 zł dotację dla jednostek sektora finansów 

publicznych na zadania z zakresu kultury i tutaj realizowany jest program Odnowa Wsi.  

Ja tylko przypomnę, że od lat tam było 100.000 zł i to już naprawdę jest niewystarczająca 

kwota, żeby wesprzeć sołectwa w zakresie realizacji programu Odnowa Wsi. Dotacje 

wynagrodzenia dla Powiatowego Konserwatora Zabytków jest bez zmian. Natomiast na 

realizację zadań z zakresu kultury i różnego rodzaju imprezy jest 100.000 zł, a było do tej 

pory 60.000 zł. Dotacja na ochronę zabytków i opiekę nad zabytkami było 60.000 zł jest 

50.000 zł, więc jest o 10.000 zł mniej. Jeżeli chodzi o kulturę fizyczną i sport było 60.000 zł  

i jak Państwo widzicie jest 160.000 zł, więc będziemy mieli możliwość dofinansowania 

większej liczby imprez i wydarzeń kulturalnych i sportowych. Natomiast zupełnie nowe 

zadanie to jest wspieranie i upowszechnianie działań na rzecz kultury fizycznej, ponieważ 

chcemy wesprzeć organizacje pozarządowe i organizacje prowadzące działalność pożytku 

publicznego. Został wprowadzony regulamin, będą ogłoszone konkursy na realizację takich 

zadań.  

Starosta Daniel Palimąka - Po co są rezerwy? Rezerwy są po to, żebyśmy byli bezpieczni  

i odporni. My chcemy, aby ten budżet był naprawdę bezpieczny i odporny na wszelkiego 

rodzaju wstrząsy, które mogą nastąpić. Dlatego też taki, a nie inny poziom naszych rezerw, 

łącznie to prawie 10.000.000 zł. Rezerwa ogólna, co prawda wzrosła tylko 200.000 zł, ale 

wzrosła. Natomiast rezerwy celowe i bieżące są odrobinę mniejsze. Rezerwy właściwie dają 

nam taką gwarancję tego i to o czym pewnie Pani Skarbnik w swoim słowie 

podsumowującym powie, że te wszystkie zadania, które pozakładaliśmy jesteśmy w stanie 

zrealizować właśnie w momentach, kiedy mogłyby być jakiekolwiek problemy. Mamy też 

taką pozycję, którą zawsze Państwu pokazujemy, co prawda mówiłem, już wspominałem  

o remontach jeśli chodzi o drogi, natomiast tu są remonty pokazane całościowo. Tu jest 

4.500.000 mln zł łącznie. Remonty nawierzchni dróg to jest 3.300.00 mln zł. Remonty 

oświatowe to jest około 1.000.000 zł i chcę jeszcze raz podkreślić to nie są remonty związane 
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z działaniem odbudowy po powodzi, bo to będzie zupełnie z innych pieniędzy na zupełnie 

inną kwotę blisko 10.000.000 zł. Remonty w Starostwie Powiatowym tu akurat dotyczą tych 

skutków powodzi. Remonty bieżące w KPPSP, remonty pomoc społeczna i pozostałe zadania 

w zakresie polityki społecznej mówimy tu o budynku PCPR-u i pozostałe remonty 20. 

W zakresie dróg to jest to co mamy przeznaczone na obecną chwilę, to nie są te zasadnicze 

dotacje na odbudowę, tylko jak Państwo widzicie usuwanie skutków powodzi, czyli tą 

bieżącą działalność. Chcę powiedzieć, że w ramach tego zrobiliśmy np. nowy, tymczasowy 

dywanik w Bodzanowie, żeby ci ludzie naprawdę mogli godnie dojechać do swoich obiektów, 

żeby mogli dalej osuszać, żeby mogli dalej remontować, żeby mogli przede wszystkim 

poczuć, że ktoś dba o nich. To są te wszystkie przepusty, te wszystkie przejazdy i wyrwy, 

które do tej pory jeszcze realizujemy. Dzisiaj kończymy na przykład w Drogoszowie, Panie 

Wiceprzewodniczący, Pani Radna z Gminy Łambinowice. Realizujemy przedsięwzięcie  

w Gminie Otmuchów od poniedziałku będziemy realizować pomiędzy Kałkowem a Łąką. 

Jesteśmy w trakcie też przygotowań do przeprawy tymczasowej w Piechocicach. Tu mieliśmy 

trochę problemów, jeśli chodzi o Wody Polskie i jakby precyzyjne wykonanie wszystkich 

spraw formalnych, które pozwolą nam zrobić tymczasową obok, więc stwierdziliśmy, że nie 

będziemy na to czekać, zrobimy tymczasową po swojemu trochę, ale praktycznie 

natychmiast. Myślę, że Pan Wicestarosta będzie na spotkaniu z mieszkańcami jutro i to im 

wszystko wytłumaczy. Więc w administracji publicznej no to jest te 250.000 zł to są tak 

naprawdę usuwanie tych skutków, które były. W zakresie oświaty, to też były sprawy bieżące, 

więc to przede wszystkim są pieniądze z dotacji, które dostaliśmy, wsparcia, ale też  

i pieniądze bieżące Wojewody.  

Wicestarosta Jolanta Barska - Starosta miał okazję powiedzieć o inwestycjach, a ja o tzw. 

projektach miękkich, które również planujemy realizować w roku przyszłym. Więc 

realizujemy sporo takich tak zwanych projektów miękkich i w 2025 roku będziemy je 

realizować, kontynuować, zaczynać. Mamy na przykład Branżowe Centrum Umiejętności, 

które jest prowadzone przy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego i tutaj na 

działania bieżące w roku w 2025 mamy ponad 2.000.000 zł na projekt z zakresu 

Cyberbezpieczny samorząd 535.000 zł blisko, projekt „Za życiem” stale realizujemy w 

Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym i tam jest na to przeznaczone 3.194.00 zł jest 

„Zagraniczna mobilność edukacyjna uczniów” oraz „Kadry kształcenia zawodowego” to jest 

604.000 zł, projekt „Rehabilitacja 25 plus” finansowany ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 100% to jest 224.000 zł. Najprawdopodobniej się 

kończy i już nie będzie kolejnego naboru, a skończy się w sierpniu 2025 roku. Wsparcie 

rozwoju kształcenia zawodowego szkolnictwa wyższego oraz uczenia się przez całe życie 

144.700 zł i mamy również kolejne działania miękkie, czyli realizowany przez Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie projekt „Bliżej Rodziny i Dziecka”. W przyszłym roku mamy 

142.818 zł zaplanowane. Realizujemy również inny projekt w Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie, który jest związany z wspieraniem rodzinnej pieczy zastępczej. Kupujemy dwa 

busy dla rodzin zastępczych i organizujemy wyjazdy dydaktyczno-rekreacyjne dla rodzin 

zastępczych i na ten projekt mamy 695.000 zł. Realizujemy oczywiście programy „Opieka 

wytchnieniowa”. Jeszcze nie dostaliśmy pieniędzy, ale mam nadzieję, że w styczniu nam 

przyznają. W tej chwili kończymy realizację z 2024 roku, ale już otrzymaliśmy kwotę 

1.800.000 zł na realizację programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej”.  

W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie realizujemy również z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych program „Aktywny samorząd” i realizujemy z dużym 

sukcesem program „Pomoc osobom, które ucierpiały w wyniku powodzi” moduł I i moduł II. 

Tutaj występowaliśmy o przedłużenie realizacji tego programu i o to, aby zwiększyć nam 

kwotę środków na realizację tego programu. Również już wiemy, że mamy pozytywnie 



 

 

22 

 

rozpatrzony wniosek w programie dotyczącym wspierania rodzinnej pieczy zastępczej  

i wspierania rodzin. Projekt jest o nazwie „Stabilne Wartości, Skuteczne Wsparcie, 

Profilaktyka i Interwencja Kryzysowa” i tutaj staraliśmy się o blisko 100.000 zł.  

 Członek Zarządu Maciej Krzysik - Jeszcze tylko dopowiem o projektach, które realizowane 

są w ramach programu współpracy polsko-czeskiej Interreg. To są dwa projekty, rajdy 

rowerowe, które niestety musieliśmy przełożyć ze względu na powódź, która wystąpiła na 

przyszły rok. I nowy projekt, który napisaliśmy jest już pozytywnie oceniony formalnie 

„Rozkręcamy polsko-czeskie pogranicze”, projekt na promocję przedsiębiorczości, między 

innymi w ramach tego projektu odbędą się konferencje dla przedsiębiorców, zarówno po 

polskiej jak i czeskiej stronie, ale też taka fajna rzecz jak zajęcia dla dzieci  

z przedsiębiorczości plus dwa dodatkowe zadania, które jeszcze nie są ujęte w budżecie, ale 

będziemy chcieli do nich się przymierzyć. To jest program Erasmus+. Nabory są w lutym  

i marcu. Chcemy spróbować tutaj również w zakresie przedsiębiorczości takie działania 

podjąć. I duży projekt, praktycznie ostatni nabór z Interregu na inwestycje  

w infrastrukturę turystyczną, fiszki projektowe do 18 grudnia, natomiast same wnioski 

projektowe dopiero w kwietniu 2025 i z tym też do Rady Powiatu będziemy występować. 

Starosta Daniel Palimąka - Jeśli chodzi o te zadania jeszcze uzupełnię tylko. Tutaj moi 

przedmówcy ze swej skromności nie wspomnieli o tym, że przeznaczamy pieniądze na 

stypendia dla studentów, że przeznaczamy pieniądze na funkcjonowanie aptek o których 

Państwo mówiliście, że przeznaczamy pieniądze w ramach pożytku publicznego na 

organizację konkursów dla stowarzyszeń zajmujących się bezpieczeństwem szeroko pojętych, 

dla LZS-ów. To wszystko również w tym się wszystkim mieści. Co do wydatków 

majątkowych. Drodzy Państwo, dzisiaj wydatki ogółem to 270.000.000 zł. Ja jestem 

przekonany, że przekroczymy, biorąc pod uwagę fakt odbudowy i tych pieniędzy, które będą 

wpływać, przekroczymy po raz pierwszy w historii powiatu 300.000.000 -  350.000.000 zł  

w roku przyszłym. Na wydatki majątkowe w tym przeznaczamy około 15%, czyli 42.000.000 

zł. Jeśli chodzi o źródła finansowania, to żebyśmy pokryli wszystkie wydatki majątkowe, to 

posiłkujemy się kredytem 12.000.000 zł. Ja chcę tylko Państwu powiedzieć, że jeśli 

mielibyśmy wydatki majątkowe na poziomie 42.000.000 i musielibyśmy brać kredyt  

42.000.000 zł to by było źle. Natomiast jeśli bierzemy kredyt 12.000.000 zł, a wydatki 

majątkowe mamy 42.000.000 zł to nie jest nic nadzwyczajnego. Chcę tylko też Państwu 

zobrazować to historycznie. Państwo w poprzedniej kadencji w roku 2019 braliście kredyt 

12.000.000 zł, w 2020  - 10.000.000 zł, w 2021 – 5.000.000 zł, w 2022 – 23.000.000 zł  

i w roku 2023 – 12.000.000 zł. W zeszłym roku faktycznie takiego nie było. Natomiast tak 

wygląda ten fakt. Jeszcze od razu powiem o elemencie deficytu, który jest i co to jest w ogóle 

deficyt. To jest coś, co pozwala nam opowiedzieć o tym, czym pokrywamy pewne niedobory 

i w jaki sposób. I ten deficyt to jest wykonanie deficytu w stosunku do planowanego deficytu. 

Przykładowo rok 2024, czyli obecny, w którym jesteśmy, zaplanowany był poziom deficytu 

na poziomie 6.500.000 zł. Natomiast wykonanie tego deficytu na koniec roku, czyli 

praktycznie teraz, to jest aż 22.000.000 złotych. Więc wiecie Państwo, Możemy coś 

niedoszacować, sobie niedopowiedzieć, a później w konsekwencji i tak mówić o deficycie 

22.000.000 zł. To jest największy w historii Powiatu, ten za obecny rok, 22.000.000 zł.  

W roku 2018 był 14.000.000 zł, w roku 2019 też 14.000.000 zł, w roku 2020 to było 

10.000.000 zł i w obecnej chwili proponujemy bardzo rozsądne podejście do tego w kwocie 

właśnie około 15.000.000 zł. W 2018 roku mieliśmy zadłużenie na poziomie 46.000.000 zł. 

W dniu 31 grudnia 2023 r. mieliśmy zadłużenie na poziomie blisko 90.000.000 zł, czyli 

dwukrotnie większe. Nie mam tego obliczenia, ale na pewno jesteśmy w stanie to szybko 

policzyć. Zadłużenie w latach 2019-2023 wzrosło na kwotę 42.000.000 zł. Ja powiem 

Państwu tak, biorąc pod uwagę ilość zadań, które Państwu zaprezentujemy, które Państwo 
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zresztą mam nadzieję już przeanalizowali dość dokładnie. Tych wszystkich zadań, które 

dotyczą szerokiego spektrum działania Powiatu i zadań, które będą realizowane przez kilka 

lat, a pokryją wyzwania, które czekają przed naszym Powiatem. Chcę powiedzieć Państwu 

jasno, że ten kredyt 12.000.000 zł, który zaciągniemy w tym roku, w moim odczuciu wypełni 

działania inwestycyjne przez najbliższych 3, może 4 lata bez konieczności zaciągania kredytu, 

a na pewno nie w takiej kwocie. Więc otwartym tekstem mówię, uprzedzając Państwa pytania 

o kredyty, w stosunku do tego co było w ostatnich latach, to nie jest nic nadzwyczajnego te  

12.000.000 zł kredytu.  

Drogi publiczne to 21.000.000 zł, ochrona zabytków to przede wszystkim Kościół  

i Aleksandrówka. Szpitale. Kupujemy dwa ambulanse, winda w szpitalu w Głuchołazach. 

Samochód policyjny i adaptacja siedziby PINB. Zakup dwóch autobusów, sprzęt 

komputerowy, Centrum Obsługi Klienta, jeśli chodzi o geodezję i kartografię. No i z pomocy 

społecznej Pani Wicestarosta już wymieniła zadania. No i też zadania w oświacie, które nie 

wynikają z kwestii powodziowych. To by było na tyle, jeśli chodzi o prezentację. Ja bym 

chciał jeszcze, żeby Pani Skarbnik za chwilę w swoim słowie podsumowującym też na parę 

aspektów zwróciła uwagę. Jednak kończąc chciałbym powiedzieć, jakie są ryzyka przed nami 

w tym budżecie, bo każda sytuacja, każdy budżet niesie za sobą ryzyka. Wielką niewiadomą, 

jest oświata. Nie wiemy, jak zareagują nowe procedury, nowe przepisy, a także kwestie 

związane chociażby z tym, jak zafunkcjonują te wszystkie podwyżki. Wzrost cen mediów to 

jest sprawa oczywista. Jeżeli pojawiłby się wyższy niż zakładano konieczny wzrost 

wynagrodzeń chociażby w ochronie zdrowia czy właśnie w edukacji, skutków nie będziemy 

w stanie przewidzieć. Też dużym zagrożeniem są sprawy sądowe.  Z poprzednich lat mamy  

5 spraw sądowych, w tym chociażby Włodary, które będą być może groziły zwrotem dotacji  

i musimy być po prostu tego świadomi. Jak można nazwać budżet rok na 2025? Jest to budżet 

rozwojowy, inwestycyjny i to bardzo inwestycyjny, ale jednocześnie z pełną świadomością 

tego mówię, że bardzo bezpieczny.  

Przewodniczący Rady P. Bobak po zakończonej prezentacji zwrócił uwagę osoby  

z prezydium Rady mają utrudnioną możliwość jej oglądania. W związku z tym poprosił, aby 

o ile to możliwe dostarczyć wcześniej wydruki z prezentacji, bądź rozwiązać ten problem 

techniczny w inny sposób.  

Starosta – Daniel Palimąka zapewnił, że sprawa ta zostanie załatwiona.  

b) dyskusja 

Radny Paweł Nakonieczny zwrócił uwagę, że w wydatkach inwestycyjnych zapisana kwota 

2.000.000 zł jako rezerwa inwestycyjna. Poprosił, aby doprecyzować na co to ma być 

przeznaczone.  

Skarbnik – B. Stankiewicz wyjaśniła, że w celu ograniczenia ryzyka, utworzono właśnie na 

ten cel rezerwy, między innymi jedną z rezerw jest rezerwa na nieprzewidziane wydatki 

majątkowe. Tak się dzieje w ciągu roku, że jeżeli po przetargu brakuje nam jakiejś kwoty, 

żeby nie było konieczności zwoływania sesji, żeby nie było konieczności unieważnienia 

przetargów jak przychodzi ten okres letni. Na ten cel jest rezerwa majątkowa, która służy 

właśnie zabezpieczeniu albo robót dodatkowych, albo wyższej kwocie po przetargu.  

Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Figiel zwrócił się z prośba do Zarządu, aby w ramach 

tych środków ogólnych na utrzymanie dróg, na remonty dróg zrealizować zadanie, na które 

jest dokumentacja na podstawie umowy z poprzednim Starostą i Wójtem Gminy 
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Łambinowice na budowę chodnika oraz opaski w ciągu drogi powiatowej nr 1532 O  

w miejscowości Budzieszowice. Solidarnie Gmina z Powiatem złożyły się po 35.000 zł na tą 

dokumentację. No i taka umowa jest też jakąś obietnicą, że skoro prosimy  

o współfinansowanie dokumentacji, no to ta realizacja w jakiejś tam perspektywie będzie, 

zrealizowana. Więc bardzo prosi o to, żeby tą inwestycję zrealizować w ramach tych środków 

ogólnych.  

Członek Zarządu – Czesław Biłobran - Chciałbym podsumować to co przed chwilą zostało 

zaprezentowane, ale też poddać Państwu pod refleksję pewne moje spostrzeżenia. I to co 

powiedział Pan Starosta zresztą, pewne obszary naszej działalności wymagają coraz większej 

dopłaty ze strony budżetu Powiatu. Pytanie. Czy te reformy, które następują w chwili obecnej 

będą nadążać za tymi wzrostami kosztów. Podam chociażby zawsze ten taki najbardziej 

jaskrawy przykład -  oświata. Ja jako radny, jako były starosta pamiętam czasy, kiedy do 

oświaty w ogóle nie dopłacaliśmy. Pamiętam czasy, kiedy pojawiały się zagrożenia  

w systemie finansowania i wtedy oprócz wydawania pieniędzy, które są działaniem 

przyjemnym, bo przyjemnie się wydaje pieniądze, musieliśmy podjąć też działania 

restrukturyzacyjne. Działania, które w przyszłości zablokują ten proces, nie chciałbym go 

nazwać bankructwa, ale powodowania zabierania środków z innych obszarów na te obszary, 

które wymagają tak dużego finansowania. Są to często działania niepopularne, ale to ja 

przeżyłem likwidację szkoły średniej powiatowej w Otmuchowie w moim okręgu. Bo proszę 

Państwa, no niestety często bywa tak, że nie poradzimy sobie z problemem, nie ma dzieci, nie 

ma młodzieży. Pamiętam tu flagi, transparenty, protesty, rozmowy, negocjacje, no i w końcu 

kompromis, dogadanie się, że faktycznie takie działania muszą być podjęte. Ja nie mówię 

tutaj, nie wskazuję na konieczność likwidacji szkół. Tutaj kolega powiedział o gwarancji. 

Mamy nadzieję, że to się będzie zmieniać. Badają też na komisjach takie sugestie, żeby 

ściągać dzieci spoza powiatu. No tak, tylko że powiat nyski jest dla powiatu, a nie dla 

ościennych powiatów. Szpital? Szpital, mam nadzieję, że stworzy się pewien system, który 

zapowiadał zresztą poprzedni Rząd, tak zwana sieć szpitali i część szpitali stanie się tak 

zwaną koroną, czyli szpitalami ponadregionalnymi, ponadpowiatowymi. Mam nadzieję, że  

w przyszłości nasz powiatowy szpital takim szpitalem się stanie. bo trudno jest przerzucać 

wszystko na budżet powiatowy, kiedy te wydatki są tak potężne i ten budżet nie daje sobie  

z tym rady. Czyli oprócz planowania wydatkowania to też planowanie działań, które będą 

mogły jakby pomóc Zarządowi w zarządzaniu tym systemem i wydatkowanie tych środków 

tak racjonalnie, żeby nie zabierać z innych obszarów opieki zdrowotnej, infrastruktury, czy 

odwrotnie, żeby ułożyć na oświatę. Też uważam, że w przyszłości, tu Pan Starosta zapowiada 

takie działania, nawiążemy bliższą współpracę z samorządami gminnymi, chociażby w takim 

obszarze jak, proszę Państwa, no pewna restrukturyzacja systemu drogownictwa w kraju. To 

nie jest normalne, że ulice w miastach są drogami powiatowymi. One powinny być ulicami 

należącymi do gmin, a nasze drogi powiatowe powinny być łącznikami stolicy powiatu ze 

stolicami gmin. Podam prosty przykład. Ktoś mówi wydatki, tą drogę, tamtą drogę. Ku 

mojemu zaskoczeniu, zresztą na prośbę Pana Starosty, czy na polecenie Pana Starosty 

dostaliśmy, proszę Państwa, wykaz kilometrówek w poszczególnych gminach. Na przykład 

taka gmina Otmuchów ma więcej kilometrów dróg, jak duża gmina Nysa. O kilkanaście 

kilometrów więcej. I to też zawsze planując te wydatki, musimy o tym pamiętać. No ale też  

o ważności dróg. To jest istotne. Także tutaj myślę że w imieniu całego Zarządu też pozwolę 

sobie jako senior zwrócić się do Państwa z taką prośbą żebyśmy też nie myśleli tylko jak 

wydawać ile wydawać jak najszybciej wydawać. ale też racjonalizacja kosztów tego drugiego 

obszaru. Kolega na mnie patrzy, przedsiębiorca zawsze przytakuje, że to jest też ważne. 

Zapanowanie nad kosztami. 
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Przewodniczący Rady – Piotr Bobak podsumowując dyskusję stwierdził, że to była wstępna 

prezentacja budżetu. Nad tym budżetem będzie możliwość podyskutować w grudniu. Wtedy 

Rada będzie podejmować uchwałę. Ta sesja wstępnie planowana jest na 18 grudnia br.  

 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024, 

 

a) przedstawienie informacji, 

 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak oznajmił, że radni otrzymali w materiałach na sesję 

przedmiotowa informację (załącznik nr 19).  

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych, 
 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji - Tomasz Jazinicki oznajmił, że 

kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – Danuta Korzeniowska 

oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową 

informację.  

c) dyskusja, 

 

Radny Damian Wylężek stwierdził, że jeśli chodzi o nowy sposób naliczania pieniędzy na 

oświatę, to ten wskaźnik procentowy dla dużych gmin, jak np. Nysa jest korzystny, natomiast 

ma obawy o takie gminy jak Kamiennik czy Pakosławice.  

Radny Piotr Janczar odnosząc się do kwestii niżu demograficznego spytał czy są jakieś 

symulacje na rok 2024/2025 i następne, jeżeli chodzi o nabory i czy w związku z tym, jeżeli 

te nabory będą mniejsze, są jakieś plany restrukturyzacyjne szkół?  

Członek Zarządu Czesław Biłobran odparł, że wiemy, ile dzieci pójdzie za rok, za dwa, za 

pięć, za siedem do naszych szkół. Nie wiemy tylko ile do ogólnokształcących, ile do szkół 

zawodowych.  Jest jednak inny problem bo trzeba też patrzeć na to ile odejdzie. Dodał, że jest 

załamany tym, że 50% młodzieży w Polsce, która rozpoczyna naukę w szkołach, gdzie 

kończą się matury, nie idzie na studia. Niestety mamy taki przykład w jednej z naszych szkół, 

gdzie na 18 uczniów, tylko 3 zdaje maturę. Zdaniem radnego powinniśmy o takich sprawach 

dyskutować, a nie walczyć o piec w szkole.  

Radny Przemysław Tetłak spytał czy to o czym powiedział radny Czesław Biłobran,  

„że szkoły powiatowe w powiecie nyskim są przede wszystkim dla mieszkańców powiatu 

nyskiego”, to jest stanowisko całego Zarządu, bo chyba niewiele zmieniło się w tej kwestii, że 

dotacja czy subwencja oświatowa idzie za dzieckiem. Czy chcemy rezygnować z tych 

dochodów, które gwarantują nam dzieci, które zasilają nasze szkoły spoza powiatu nyskiego.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że zna radnego Cz. Biłobrana bardzo długo i wie jakie 

przyświecają mu cele. Bardzo nie lubi, patrząc na kilka naszych przedsięwzięć, jeżeli coś co 

my generujemy, co budujemy służy nie tylko mieszkańcom powiatu nyskiego. I pewnie  

w jego idei, było to, żebyśmy najpierw myśleli o sobie. Natomiast nie da się, abyśmy 

zbudowali swoją autonomię powiatową i wyłączyli się z funkcjonowania w województwie 
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czy nawet w Polsce. Więc zarówno szpitale jak i szkoły będą służyły też mieszkańcom spoza 

powiatu nyskiego, bo i nasi mieszkańcy wyjeżdżają. Dodał, że z przykrością patrzy, że jest 

sporo takich placówek, do których nasi młodzi ludzie też jeżdżą, jak chociażby Prószków, 

który jest małą miejscowością i to jest, to co musimy zmienić poprzez stworzenie dość 

atrakcyjnej oferty nie tylko w nazewnictwie, ale również później w szczegółach tej oferty 

edukacyjnej. Będziemy czynić wszystko, żeby tej młodzieży było jak najwięcej z zewnątrz.  

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady – P. Bobak zarządził głosowanie.  

d) przyjęcie informacji. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Joanna Czarnecka, Jarosław 

Figiel, Ewa Gruszka, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek Kanarski, 

Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, 

Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz 

Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Grażyna Bortniczuk 

 

W wyniku głosowania Rada przyjęła przedmiotową informację. 

7 . Analiza oświadczeń majątkowych 

 

a) przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Powiatu, 

 

Przewodniczący Rady – P. Bobak oznajmił na wstępie, że rok 2024  był specyficzny, bo radni 

trzykrotnie składali oświadczani majątkowe, tj.: na koniec kadencji, za 2023 r. i w nowej 

kadencji związku z objęciem mandatu.  

Przewodniczący Rady odczytał następnie analizę oświadczeń majątkowych za 2023 rok 

(załącznik nr 20). 

Wiceprzewodniczący Rady J. Kanarski odczytał analizę oświadczeń majątkowych radnych 

powiatu złożonych w związku z zakończeniem kadencji 2018-2024 (załącznik nr 21). 

Przewodniczący Rady P. Bobak odczytał następnie analizę oświadczeń majątkowych radnych 

złożonych w związku z objęciem mandatu w kadencji 2024 – 2029  (załącznik nr 22). 

W dalszej kolejności poinformował, że Wojewoda Opolski Pani Monika Jurek przedłożyła 

analizę dotyczącą byłego Starosty Andrzeja Kruczkiewicza, obecnego Starosty Daniela 
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Palimąki oraz byłego Przewodniczącego Rady - Bogdana Wyczałkowskiego i obecnego 

Przewodniczącego Rady - Piotra Bobaka (załącznik nr 23). Z analizy tej wynikają drobne 

nieprawidłowości, ale one nie skutkowały podstawą do wszczęcia postępowań w sprawie.  

Dodał, że ta informacja dostępna jest w Biurze Rady. Oznajmił, że jest także informacja  

z analizy oświadczeń przedłożona przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Nysie, oraz 

Naczelnik I Urzędu Skarbowego Warszawa Śródmieście. Ta informacja również jest do 

wglądu w Biurze Rady. W większości z tej analizy wynikają drobne uchybienia formalne, 

które, nie dały podstaw do wszczęcia postępowań w sprawie 

b) przedstawienie informacji przez Starostę Nyskiego, 

Starosta Daniel Palimąka przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych 

wicestarosty, członków zarządu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników 

jednostek organizacyjnych powiatu, osób wydające w imieniu starosty decyzji 

administracyjnych i osoby zarządzającej powiatową osobą prawną (załącznik nr 24). 

Oznajmił, że z analizy wynikały pewne uchybienia formalne, które nie rodziły skutków. 

Dodał, że jego oświadczenie zostało złożone do Wojewody Opolskiego.  

Przewodniczący Rady ogłosił następnie 10 minut przerwy w obradach.  

Przerwa  

Przewodniczący Rady wznowił obrady  

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego (załącznik nr 25), 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił, że 

kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska 

oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową uchwałę. 

Radny Artur Kloryga oznajmił, że zajmuje się organizacjami pozarządowymi i w związku  

z tym zwrócił uwagę na pewne kwestie: 

- § 5 pkt  2. Na jakiej zasadzie będzie udzielona dotacja. Czy zawsze będzie przyznawana  

w drodze konkursu, czy przewiduje się również sytuacje, w których dotacja może być 

udzielona bezkonkursowo, np. na zasadzie zapytania ofertowego.  

- § 5 pkt 8. W jaki sposób jest stworzona baza organizacji pozarządowych, bo na przykład 

kluby sportowe, koła gospodyń wiejskich są w Starostwie w takiej bazie, natomiast czy są 

tam organizacje, które zarejestrowane są również w KRS? Chodzi o to aby nie zawężać tej 

grupy, organizacji mogą korzystać z tych dotacji.  

- § 7 pkt 1. Ile organizacji wzięło udział w tych konsultacjach, czy w ogóle ktokolwiek wziął 

udział. Jak to w ogóle przechodziło. Dodał, że często jest tak, że ci ludzie, którzy zajmują się 
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tymi organizacjami to są społecznicy, którzy robią to w czasie wolnym i często oni nie mają 

czasu sprawdzić BIP, a informacje tam są zamieszczone tylko przez tydzień 

Spytał następnie skąd na realizację programu w 2025 roku wzięła się dosyć duża kwota,  

tj. 3.900.000 zł. Czy są jakieś wyliczenia.    

W dalszej kolejności zwrócił uwagę, że w § 8 przy założeniu wydatkowania 20 procent 

środków z wolnej ręki będzie można wydać 780 000 zł. Spytał też kto będzie decydował  

o składach komisji, bo zakłada, że jakaś komisja będzie oceniała te wnioski.  

Starosta Daniel Palimąka odparł, że po pierwsze, to wszystko, co jest zapisane jest tak 

naprawdę wymogiem ustawowym. Po drugie, sposób i tryb przyznawania dotacji jest 

wymogiem ustawowym. To nie jest kwestia, że my możemy sobie coś dać z wolnej ręki. 

Absolutnie nie ma takiej możliwości. Jest jeden tryb, który my tutaj w tym momencie 

pomijamy, to jest tryb pozakonkursowy, z którego my w tym momencie nie korzystamy. 

Wszystkie konkursy będą ogłoszone we wszystkich tych aspektach. Oczywiście też jest 

określony tryb powoływania komisji konkursowej. W komisji konkursowej oprócz 

pracowników merytorycznych muszą być też przedstawiciele organizacji pozarządowych i tak 

się też będzie działo. Jeśli chodzi o to, kto może w tych konkursach brać udział, to są to 

podmioty, które mają w statucie zapisane cele statutowe, które odpowiadają naborowi 

konkursowemu. Jeżeli będą sprawy związane z bezpieczeństwem, to każda organizacja 

pozarządowa, mająca w celach statutowych zapisane sprawy związane z bezpieczeństwem 

może w tych konkursach brać udział.  

Jeżeli chodzi o bazy, to zaczęliśmy od podstaw, bo dotychczas to nie jest też przytyk do 

poprzedniego Zarządu, bo wcześniej też nie realizowaliśmy szerzej wsparcia dla organizacji 

pozarządowych w takim zakresie i nie było żadnej bazy, która mogłaby być w tym 

przedmiocie cyfrowym stricte. My w tej chwili zakupiliśmy platformę, która jest platformą do 

składania wniosków, do również oceniania tych wniosków. To nie jest tak, że ktoś sobie 

weźmie na karteczce i powie dobra to ten, tylko są odpowiednie kryteria, jest odpowiednia 

ocena każdego z wniosków poprzez system, to wszystko będzie widoczne w systemie i to 

wszystko będzie kreowało listę rankingową. i tą bazę tworzymy. Natomiast my jako samorząd 

powiatowy tak naprawdę mamy bazę LZS-ów i stowarzyszeń zwykłych. Nie mamy bazy 

stowarzyszeń KRS-u. Natomiast każdy i będziemy to promować bardzo mocno, może na 

naszą platformę się zarejestrować i poprzez tą platformę będzie składał wnioski, a my przez tą 

platformę będziemy informować i oceniać te wnioski. Jest to początek drogi, robimy pewne 

pilotaże, samorząd powiatowy można powiedzieć uczy się tego, a ja zapewniam, że biorąc 

pod uwagę moje doświadczenie w Urzędzie Marszałkowskim i ja tylko podam przykład tego 

jaka to jest skala. Dla organizacji pozarządowych Marszałek Województwa Opolskiego 

przeznacza rocznie około 25 milionów złotych. w takich trybach konkursowych  

i pozakonkursowych. Natomiast w 4 razy większym dolnośląskim tylko 5, więc jest co robić, 

żeby spróbować do tego doszusować. Jeszcze raz podkreślam, te wszystkie założenia, które 

my prezentujemy, są założeniami wynikającymi tak naprawdę literalnie z ustawy o pożytku 

publicznym.  

Jeśli chodzi o to ile podmiotów wyraziło swoją opinię w konsultacjach? Zero. To też chcę 

zmienić, bo zamierzamy na początku przyszłego roku zrobić spotkanie dla organizacji 

pozarządowych powiatu nyskiego i to w różnym wymiarze i będziemy chcieli nie tylko 

mówić o tym, co dla nich mamy, ale też o ich możliwościach z samorządu województwa, 

innych możliwościach dla organizacji pozarządowych, no musimy ten sektor organizacji 

pozarządowych mocno wypromować i wzmocnić w powiecie nyskim. Taka jest nasza idea.  
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Radny Artur Kloryga stwierdził, że zgadza ze Starostą, że tutaj jak najbardziej trzeba coś 

zrobić w tym względzie, żeby te organizacje ruszyć. Natomiast brakuje mu tej jeszcze jednej 

rzeczy. Pan Starosta powiedział, że tu nie będzie pomijania żadnego otwartego konkursu, 

natomiast napisane jest dokładnie „realizację zdania publicznego o charakterze lokalnym lub 

regionalnym z pominięciem otwartego konkursu”, dlatego chodzi mu stricte właśnie o to  

i chodzi o te właśnie małe granty 10-20 tysięcy zł, na które nie ma konkursu.  

Starosta – D. Palimąka wyjaśnił, że ustawa przewiduje, że można, natomiast nie będziemy  

z tego korzystać. Dodał również, że jeśli chodzi o zaplanowaną kwotę ponad 3.000.000 zł, to  

też są wpisane zadania, które są realizowane poprzez PCPR i dalej idąc poprzez organizacje 

pozarządowe w kwestiach związanych z polityką społeczną. To są zlecone zadania na 

nieodpłatną pomoc prawną.  

Radny Artur Kloryga spytał jeszcze jak będą rozliczane te dotacje, bo w dokumencie nie ma 

żadnych procedur. 

Radny Paweł Nakonieczny spytał ile z tych środków w tej puli prawie 4.000.000 zł pochodzi 

ze środków zewnętrznych, na zadania zlecone, a ile stanowią środki Powiatu Nyskiego.  

Starosta D. Palimąka odparł, że 200.000 zł z budżetu powiatu nyskiego, reszta to są dotacje 

rządowe w większości poprzez od Wojewody i PFRON.  

Skarbnik – B. Stankiewicz wyjaśniła, że w tej uchwale w największej mierze i niemal 

dominujące są środki na domy pomocy społecznej.  

Radny P. Nakonieczny spytał jaka jest proporcja, czy to jest milion złotych, półtora miliona 

złotych, trzy miliony złotych, bo mówimy o kwocie bardzo dużej, a Państwo chcecie to tak, 

żebyśmy przeszli nad tym do porządku dziennego, bo 200.000 zł to nasze środki, a reszta jest 

z zewnątrz. Skoro 360.000 zł jest z Ministerstwa Sprawiedliwości na nieodpłatną pomoc 

prawną, to na co są przeznaczone pozostałe środki.  

Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych – Justyna Marek-Reszka odparła, ze 

3.350.000 zł w tym roku przeznaczone jest dla DPS-ów. Są to środki z zewnątrz w ramach 

dotacji. Ponadto nieodpłatna pomoc prawna 210.000 zł oraz konkursy z zakresu 

bezpieczeństwa 100.000 zł i z zakresu wspomagania i upowszechniania kultury fizycznej 

100.000 zł.  

Radny Paweł Nakonieczny stwierdził, że pomoc prawna w budżecie na 2025 jest na poziomie 

360.000 zł.   

Naczelnik J. Marek-Reszka odparła, że 210.000 zł 

Skarbnik Powiatu – B. Stankiewicz stwierdziła, że projekt budżetu jest na 100% dobry, 

dlatego że my dostajemy decyzje Wojewody i wprowadzamy dokładnie takie kwoty, jakie 

Wojewoda nam przekazała na poszczególne działania. Na DPS-y i na nieodpłatną pomoc 

prawną.  

Radny P. Nakonieczny oznajmił, że w projekcie budżetu na 2025 rok w załączniku nr 4, 

strona nr 2 tego załącznika, wymiar sprawiedliwości, dział 755 - dotacje celowe otrzymane  

z budżetu Państwa na zadania bieżące z zakresu administracji rządowej oraz na zadania 
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zlecone ustawami realizowane przez powiat jest kwota 366.240 zł. Tu jest nieodpłatna pomoc 

prawna i to jest kwota 366.240 zł. Skoro Pani Naczelnik mówi o kwocie 200.000 zł, to skąd 

się bierze różnica 160.000 zł? 

Starosta D. Palimąka odparł, że całą kwotę potrzebujemy z Ministerstwa Sprawiedliwości na 

organizację nieodpłatnej pomocy prawnej w ogóle. Dla organizacji pozarządowych jest ta 

kwota ok. 200.000 zł,  natomiast resztę poprzez umowy z radcami, izbami radcowskimi  

i adwokackimi bezpośrednio.  

Radny P. Nakonieczny spytał czy jest zlecana już bez konkursu?  

Starosta D. Palimąka odparł twierdząco.  

Radny Czesław Biłobran oznajmił na wstępie, że w imieniu własnym, nie jako członek 

Zarządu prosi Starostę, żeby pilnować, aby nie przechodziły wnioski jeśli chodzi o kulturę  

i sport, dot. „plenerowych siłowni”. Zaznaczył, że robił ostatnio badania i na 146 takich 

siłowni nie znalazł ani jednej osoby ćwiczącej.  

Radny Paweł Nakonieczny poprosił, aby w przyszłości w tego typu uchwałach było  

w uzasadnieniu ujęte to, o czym rozmawialiśmy przed chwilą. Z tego się naprawdę biorą 

jakieś niedorozumienia i nieścisłości, bo nie mówimy o kwocie 10.000 zł, chociaż z punktu 

widzenia mieszkańca to kwota 10.000 zł środków publicznych również jest ważna, a tu mamy 

kwotę prawie 4.000.000 zł, która była wpisana na zasadzie takiego luźnego sformułowania  

i też z tych pierwszych wypowiedzi nie wynikało na co to tak naprawdę idzie i w przyszłości 

dobrze by było, żeby w uzasadnieniu do tej uchwały znajdowała się informacja, że środki 

zewnętrzne to jest 95% tego, a jedynie w tym wypadku 200.000 zł idzie jako finansowane 

przez powiat. Będzie nam łatwiej, unikniemy tych dyskusji. Nie wszyscy są w komisjach, na 

które trafiają te projekty.  

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego,  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Ewa Gruszka 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 
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b) ustalenia na 2025 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 

wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu  

w przypadku odstąpienia od jego usunięcia (załącznik nr 26), 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury Bożena Lewińska oznajmiła,  

że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowa uchwałę.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Danuta Korzeniowska oznajmiła, 

że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowa uchwałę.  

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia na 2025 r. opłat za usunięcie  

i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz wysokości kosztów, do pokrycia których 

obowiązany jest właściciel pojazdu w przypadku odstąpienia od jego usunięcia, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

c) zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia (załącznik nr 27) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji - Tomasz Jazienicki oznajmił,  

że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Danuta Korzeniowska oznajmiła, 

że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowa uchwałę.  

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków 
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motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, mieszkaniowego oraz niektórych innych 

składników wynagrodzenia.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

d) założenia Branżowego Centrum Umiejętności w Nysie i włączenia go do Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Nysie (załącznik nr 28), 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji - Tomasz Jazienicki oznajmił,  

że kierowana przez niego Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych Danuta Korzeniowska oznajmiła, 

że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowa uchwałę.  

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności  

w Nysie i włączenia go do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Nysie, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 
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e) podtrzymania stanowiska Rady Powiatu w Nysie dotyczącego skargi na Starostę 

Nyskiego (załącznik nr 29),  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Teresa Nosal oznajmiła, że Komisja 

uznała skargę za bezzasadną.  

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

podtrzymania stanowiska Rady Powiatu w Nysie dotyczącego skargi na Starostę Nyskiego,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

f) rozpatrzenia skargi na Starostę Nyskiego (załącznik nr 30) 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Teresa Nosal oznajmiła, że Komisja 

uznała skargę za bezzasadną.  

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Nyskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
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NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

g) wyrażenia woli realizacji zadania pn.: „Racjonalizacja zasobów Szpitala Powiatowego 

w Nysie poprzez modernizację infrastrukturalną i sprzętową ZOL w Paczkowie” oraz 

zabezpieczenie w budżecie Powiatu Nyskiego środków finansowych na jego realizację 

(załącznik nr 31), 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ireneusz Szafraniec oznajmił,  

że kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska 

oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową uchwałę. 

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia woli realizacji zadania pn.: 

„Racjonalizacja zasobów Szpitala Powiatowego w Nysie poprzez modernizację 

infrastrukturalną i sprzętową ZOL w Paczkowie” oraz zabezpieczenie w budżecie Powiatu 

Nyskiego środków finansowych na jego realizację,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (24) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Paweł Nakonieczny, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 

Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

i) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r. (załącznik nr 32), 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska 

oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową uchwałę. 

 

Ponieważ nikt nie zgłosił uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  
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Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2024 r., 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Zbigniew Karnaś, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, 

Agnieszka Miler, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, 

Przemysław Tetłak, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Nakonieczny 

 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 
 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

j) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2041 (załącznik nr 33). 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych - Danuta Korzeniowska 

oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową uchwałę. 

Radny Paweł Nakonieczny zwrócił uwagę, że w 2024 r. planowany był zakup dwóch 

ambulansów za kwotę prawie 2.400.000 zł. Został on zdjęty z budżetu i przeniesiony na 

zakup w 2025. Spytał z czego to wynika.  

Starosta Daniel Palimąka wyjaśnił, że liczyliśmy na to, że będziemy mogli w trybie 

popowodziowym kupić te ambulanse z wolnej ręki. Nie udało się. Musimy ogłosić przetarg, 

mało tego, przetarg o standardach unijnych. I nie zmieścilibyśmy się po prostu czasowo. 

Dlatego musieliśmy to przełożyć. Chcieliśmy jak najszybciej, Pierwotne takie rekomendacje 

szły z agend rządowych, że możemy, później okazało się, że jednak nadużylibyśmy prawa w 

związku z tym taki a nie inny zabieg i takie a nie inne działanie. 

 

Ponieważ nikt nie zgłosił więcej uwag i zapytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady  

P. Bobak zarządził głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2024-2041. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 



 

 

36 

 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Joanna 

Czarnecka, Jarosław Figiel, Piotr Janczar, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Jacek 

Kanarski, Artur Kloryga, Danuta Korzeniowska, Bożena Lewińska, Agnieszka Miler, Teresa 

Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Ireneusz Szafraniec, Przemysław Tetłak, 

Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Karnaś, Paweł Nakonieczny 

 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Gruszka 

 

W wyniku głosowania Rada podjęła przedmiotowa uchwałę. 

10. Wolne wnioski, 

Przewodniczący Rady – Piotr Bobak poprosił przewodniczących Komisji o opracowanie 

planów pracy Komisji na przyszły rok. Poinformował także, że sesja budżetowa odbędzie się 

18 grudnia o godz. 12.00  

11. Zamknięcie posiedzenia. 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący Rady P. Bobak zamknął IX sesję 

Rady Powiatu.  

 

 

  

 
Przygotował:  

Zenon Wiszniewski 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


